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J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 
Készült: Komló Város Önkormányzat Képviselő-testületének 2024. június 26-i üléséről. 
Jelen vannak: mellékelt jelenléti ív szerint. 
  
Polics József: Csókolom! Jó napot kívánok! Nagy tisztelettel és szeretettel köszöntök mindenkit a 
mai testületi ülésen. A választások utáni első testületi ülés, a nyári szünet előtt biztosan az utolsó 
rendes testületi ülés.  
A választások kapcsán csak szeretném megköszönni mindenkinek, aki a demokrácia ünnepén elment 
szavazni. Komló városában ennyien még sohasem voltak önkormányzati választáson, ez abszolút, 
számban is igaz és %-ban is magasabb. Ok-okozati összefüggés van, a választásra jogosultak száma 
az előzőhöz képest majdnem 1000-rel csökkent, emiatt is van a %-ban a nagyobb növekmény. 
Köszönjük szépen, hogy elmentek és köszönjük szépen a sok-sok szavazatot, ígérjük, hogy továbbra 
is Komló város érdekében fogunk tevékenykedni október 1-je után is.  
A jelenléti ívből megállapítom, hogy az 5 év alatt ilyen neccesen még sosem voltunk, tehát jelenleg 
a határozatképesség határán vagyunk, ha egy valaki kimegy akkor határozatképtelenné válik a 
Képviselő-testület. Igazoltan hiányzik Pálfi László, Jégl Zoltán, Pál Gabriella, Orsós Ferenc és 
Hidegkuti Szabolcs. Az ülést a technikai hiba után 15 óra 14 perckor megnyitom. A jegyzőkönyv 
rögzítése hangszalagon és gyorsírásban történik. 
Tájékoztatom a Tisztelt Képviselő-testületet, hogy a „21.) Komlói Fűtőerőmű Zrt. igazgatósági 
elnökének munkaszerződés módosítása” című előterjesztés a Magyarország helyi önkormányzatairól 
szóló törvény alapján, valamint a 22.) 2024 évi II. félévi kitüntetési javaslatok” című előterjesztés 
szintén az Mötv. miatt zárt ülésen tárgyalandó.  
Szavazzunk egyszerű többséggel kézfeltartással a napirendekre.  
 
A Képviselő-testület kézfeltartással, 7 igen szavazattal egyhangúlag elfogadta a napirendi pontokat.  
 

1. sz. napirend 
 

Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 
Előadó: Polics József polgármester  
 
Polics József: Alpolgármester úr és az én beszámolón pótlólag került kiküldésre, a többi anyag 
időben kiment. Van-e az előterjesztéssel kapcsolatban kérdés? dr. Barbarics Ildikót illeti a szó. 
 
dr. Barbarics Ildikó : Köszönöm a szót Tisztelt Polgármester Úr! Tisztelt Képviselő-testület! A 
beszámolóval kapcsolatban gyermekorvosi ellátással kapcsolatban történt-e egyeztetés? 
Érdeklődnék, hogy ez itt a helyi rendes ellátás vagy azért az ügyelettel kapcsolatos egyeztetések is 
történtek, illetve mi volt ennek a tartalma, Egy tájékoztatást kérnénk, tudom, hogy a sikondai 
wellnessel kapcsolatban a közelmúltban volt egy megbeszélés és ugyan itt nem szerepel, de 
érdeklődnék, hogy a vis maiorral kapcsolatban van-e bármi új információnk?  Köszönöm.  
 
Polics József: Köszönöm szépen. Schalpha Anettet illeti a szó. 
 
Schalpha Anett: Köszönöm a szót polgármester úr. Több kérdésem is lenne, az első a Szerencsejáték 
Zrt. képviselőivel több fordulóban egyeztetett a játszótér fejlesztési programról, erről szeretnék 
bővebben hallani. Dukai Miklós önkormányzati államtitkár úrral is tárgyalt, Lázár János közlekedési 
miniszter is a vendégünk volt, ezekről a tárgyalásokról is szeretnék néhány mondatot hallani. Utolsó 
kérdésem pedig a Dunántúli Hidrogén-Völgy Ökoszisztéma Klaszter megalakulásának 
szándéknyilatkozatát írta alá, hogy ez a hangzatos cím tulajdonképpen mit takar? Köszönöm szépen.  
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Polics József: Köszönöm szépen. Gerencsér Ágnest illeti a szó. 
 
Gerencsér Ágnes: Köszönöm szépen a szót Polgármester Úr, Tisztelt Testület! A polgármesteri 
beszámolóban két dolog keltette fel jobban az érdeklődésemet. Az egyik az, hogy a játszóterek 
felülvizsgálatáról, rendbetételéről egyeztettek, hogy szeretnék egy kicsit bővebb tájékoztatást kapni, 
hogy pontosan miről beszéltek, illetve hogy a közterületfejlesztési kérdésekben is egyeztettek, erről 
is, ha egy kis tájékoztatást adna nekünk. Köszönöm. 
 
Polics József: Köszönöm szépen. Több kérdést nem látok. Az első kérdés a gyermekorvosi ellátások 
ügyében való egyeztetés. Ez egy eléggé éles téma, és az önkormányzat elé is kerülhet az 
elkövetkezendő időszakban, de ez nem érinti a ügyeletet, hisz az ügyeleti ellátás tavaly szeptember 
1-je óta állami feladat lett az önkormányzati feladat helyett, tehát az nem volt része ennek az 
egyeztetésnek. A mi problémánk az, ahol mi a gyermekorvosi körzetekben feladat-ellátási 
szerződéssel rendelkezünk az orvosokkal, és ez a téma dr. Fledrich János kapcsán többször is 
szerepelt a Képviselő-testület előtt az elmúlt időszakban, és nagy nehézségek árán áthidaltuk ezt a 
kérdést, hisz dr. Szamos Gyöngyi doktornő helyettesítésével átmenetileg megoldottuk ezt a 
problémát. Egyidejűleg a jelenleg működő 5 gyermekorvosi körzet helyett 4 gyermekorvosi körzetet 
hoztunk létre, ez jelenleg még az OKFŐ-nél van jóváhagyás alatt, de onnan még nem kaptunk választ. 
Épp a legutóbbi testületi ülésen az egyik hiánypótlásnak tettünk eleget, amikor külön testületi 
határozat is született ebben a kérdésben. Fledrich doktor úrral párhuzamosan, a derült égből a 
villámcsapásként jött dr. Kovács Angéla nemcsak szóban, hanem írásban történő bejelentése is, hogy 
a tevékenységét megszünteti és - a felmondási idő figyelembevételével - ő augusztus 31-én rendel 
utoljára. Lázas keresgélésben voltunk, és vagyunk. Végre találtunk egy doktornőt, aki elvállalná a 
helyettesítést, egyelőre, mert véglegest nem találunk. Újabb csapás, hogy nem kapunk rá működési 
engedélyt. Éppen a tisztifőorvossal egyeztettem a minap ebben az ügyben, én csak úgy fordítom le, 
ahogy neki is mondtam, hogy ugyanazon végzettséggel Magyarszéken, Magyarhertelenden, 
Hosszúhetényben lehet gyereket és felnőttet is ellátni, azzal a végzettséggel Komlón nem lehet. Na, 
ennek jogszabályi háttér dolgai vannak, ez a tegnapi egyeztetésen jött elő, mert ez most már egy elég 
hosszú folyamat. Én még tegnap délután írtam egy dörgedelmes levelet a törvényalkotóknak, hogy 
vizsgálják meg azt a 2000. évi Népjóléti minisztériumi rendeletet, ami, mint Komló esete, mert ez 
kimondottan gyermekorvosi körzetre szól, a működési engedély, tehát nem ez az oka annak, hogy a 
ugyanazon végzettségű ember Komlón nem láthatja el azt a tevékenységet, amit még faluhelyen 
elláthat. Tehát jelenleg itt tartunk. A problémának a másik fele pedig az, hogy a 90-es években 
értékesítettük az összes - teljesen mindegy, hogy felnőtt vagy gyermek - háziorvosi rendelőnket, ezek 
mind magántulajdonban vannak. Ha orvost találunk, akkor még meg kell oldania a helység kérdését, 
vásárlással vagy bérleti konstrukcióban. Tehát, most ez egy égető kérdés és szinte nincs nap, hogy 
ezzel ne kellene foglalkozni: Nagyon közel van az augusztus 31. és félek, hogy nem fogjuk tudni ezt 
a kérdést addig megnyugtatóan kezelni.  
A másik kérdés az összefüggő Schalpha Anett kérdésével is, mert Dukai államtitkár úrral pont a vis 
maior jelenleg az egyik legélesebb dolgunk, a körtvélyesi Nagyrét utcai dolog, ahol a múltkori 
testületi döntés alapján megrendeltük, aláírtuk a tervezési szerződést, azok a munkák jól haladnak, és 
remélem időben elkészülnek, Viszont a nem tudom negyedszer vagy ötödször benyújtott vízpart vis 
maior pályázatunkat ugyanarra a helyrajzi számra, ugyanazzal az indokkal, mint előtte már elmeszelte 
a helyi bizottság, tehát itt nem várható pozitív döntés. Én sem vártam 3 másodpercnél tovább, 
egyenesen a Kormányhoz fordultam, egy 130.000.000 forintos vis maior - nevezzük bárminek - 
rendkívüli támogatás ügyében, annak érdekében, hogy ezt az én általam vis maiornak ítélt problémát 
meg tudjuk oldani. A problémát kezelnünk kell, akármi is fog történni. Jelenleg a CAADEX Kft. 
ügyvezetőjével együtt, és az őáltala külön megbízott szakemberrel, a mi szakemberünkkel együtt 
készítjük a végleges megoldást. Én bízom abban, hogy amíg a tervezési munka elkészül, addigra már 



3 

a kormány elé kerülő pénzügyi kérelem is elbírálásra kerül, és még az ősz előtt véglegesen meg tudjuk 
oldani ezt a nem egyszerű problémát ott. 
A 3. kérdés, a sikondai wellness-el. Ma kikérték a sikondai wellnesst, Ambient Hotel üzletláncnak 
hívják továbbra is, az ingatlanban új tulajdonosváltásra került sor, ez számomra ismert volt 1,5-2 
hónappal ezelőtt ez a dolog. Még a régi igazgatóval, Anisity Istvánnal és az új tulajdonossal már 
elkezdtük az egyeztetéseket, az ő elképzeléseiket, a mi igényeinket próbáltuk összehangolni, meg 
egyáltalán tájékoztattam Zentai urat arról, hogy egyáltalán Sikondán milyen mozgásterek vannak, és 
mik a feszítő gondok. Hála Isten ez az eltelt 1,5-2 hónap az ünnepélyes átadásig megérlelt egy csomó 
dolgot, aminek a bejelentése meg is történt az ünnepélyes szalagátvágás alkalmával. Az egyik, ami 
nagyon fontos, hogy folyamatban van, s az én közvetítésem által is már eljutott a Nemzeti 
Vagyonkezelőhöz az a kérés, hogy a volt szanatórium épülete értékesítésre kerüljön. A másik 
komlóiakat nagyon érintő kérdés, hogy a programban szerepelni fog, mi úgy hívjuk, hogy a régi 
strandnak a visszaállítása, hisz egy mai egyeztetésen jutottunk ahhoz az infóhoz, hogy mondjuk 
Komlón táborozók elmennek szászvári strandra mert, itt a wellnessbe nem akarnak bemenni, kívül 
meg nincs felújítva a rendszer. Ezek a nagyobb fejlesztések az elkövetkezendő időszakban várhatók 
pontos ütemezés, ha a lesz, akkor fogom tájékoztatni a Képviselő- testületet.  
A következő kérdéssor a Szerencsejáték Zrt-vel kapcsolatos játszótérfejlesztés. A szándéknyilatkozat 
szintjén egyszer szerepelt itt a Képviselő-testület előtt valamikor április magasságában, azóta nem az 
én tempóm szerint, de halad a tervezési munka. most éppen még a testületi ülés előtt kibontottam egy 
érkező levelet, a lényege az, hogy most, a múlt heti egyeztetésen jutottunk el odáig, hogy a jelenleg 
betervezett fejlesztéshez a Szerencsejáték Felügyelet azt mondta, hogy hiányzik egy kis forrás. Mert 
hiányzik a forrás, ezért a teljes felületen, ahol kiemelt játszótéri elemek elhelyezése van tervezve, 
dunai homokos ütéscsillapító van, durván 100 négyzetméter nagyságú felület, tehát nem egy kicsi 
játszóelemről van szó, nem is kicsi alatta felület, és az egyik játszóelem a kérésünk az volt, hogy 
minden a Komlóverzumban lévő állatokhoz, ahhoz a környezethez konvergáljon. Az egyik helyen 
van egy ilyen csontvázas játékelem, oda azt mondom, hogy oda illik a dunai homok, alatt még lehet 
kicsit régészkedni, oda lerakunk egy pár egyéb cuccot, de a nagy játék alatt ma már mindenhol 
rekortán burkolat van. Most kaptunk egy 5,7 tized vagy 5,2 millió forintos delta ajánlatot. Feltettünk 
egy pár kérdést, de erre még mindig most jött a válasz, de a lényeg az, hogy nagy valószínűséggel 
június elején ebben a témában egy rendkívüli testületi ülést kell tartanunk. Ez a mai napon kiderült, 
mert biztos, hogy valamennyit kell hozzátenni, megpróbáljuk a jövő héten tisztázni ennek a 
nagyságát. Én még megpróbálok egy- kettőt telefonálni, hogy mi múlik az 5,2 tized millió forinton. 
Eddig egyetlen egyet próbáltam telefonálni, ez nem volt eredményes, megyek tovább. Tehát a 
múzeumkert melletti Szerencsejáték Zrt. által finanszírozott játszótér a jelenlegi egyeztetések szerint 
szeptember 6-ig el fog készülni, ha itt az elkövetkezendő hetekben meg tudunk ebben a kérdésben 
állapodni. 
Lázár János miniszter úr itteni látogatása és egyeztetésünk eredménye az, hogy a KBSK-ra tervezett 
fejlesztésünk finanszírozása az kormányzati szinten meg fog történni. Az ezzel kapcsolatos és a 
folyamatban lévő közbeszerzést figyelembe véve az egyeztetések, a levelezések megkezdődtek most 
van egy július 2-i 3-i határidőnk, amire a minisztériumtól kellene egy írásos válasz, hogy folytatni 
tudjuk az eljárást, ha nem, akkor hosszabbítanunk kell a határidőket, ebben is még az elmúlt napokban 
is több egyeztetés volt. Még jelenleg nem látom a garanciát, hogy 2-ára meg tud érkezni ez az 
iromány. A másik a vasútmentes belváros kérdése is effektíven halad előre, mert éppen ma is küldtem 
egy elég nagy anyagot a Közlekedésért Felelős Államtitkár Úrnak, Nagy Bálint úrnak. Itt is azóta, 
amióta a miniszter úr itt volt, szinte nincs nap, hogy ne történt volna valamilyen egyeztetés, 
telefonváltás ebben az ügyben. Tehát hogy szoktam mondani, 810-zel haladunk előre és remélem, 
hogy hamarosan ezek a fejlesztések is megnyugtató megállapodási szinten jutnak azokba a fázisokba, 
amely már a megvalósítás fázisát fogja jelenteni. 
A Dunántúli Hidrogénvölgy Ökoszisztéma Klaszter megalakulása ezt Süli miniszter úr volt Paks 
polgármestere, miniszter, államtitkár van, volt egy pár beosztása, ő kezdeményezte ennek a 
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klaszternek a létrejöttét. Nekünk pedig ebben a témában van egy együttműködési megállapodásunk 
az MVM-mel a Pécsi Egyetem bevonásával együtt és úgy gondolom, hogy ehhez a klaszterhez való 
csatlakozás talán a az MVM-ben lévő káoszt talán egy kicsit fogja tompítani és gerjeszteni fogja 
ennek az egész programnak a megvalósítását. Ez csak egyelőre egy szándéknyilatkozat, majd a 
megalakulással kapcsolatosan részletesebb feltételek lesznek úgyis jövök vissza a testület elé. 
A játszóterek felülvizsgálata, közterületfejlesztések csomag az összefügg. Hogyan mondjam 
finoman? Kaptunk egy kemény kötelezést nagyon rövid határidővel a Kormányhivataltól, ami elég 
nagy felháborodást jelent - jogos felháborodást jelentett - a lakosság körében, hisz szinte nem volt 
olyan játszótér, amit ne érintett volna ez a kötelezés, és még mondhatom hozzá, hogy még az 
óvodákban lévő játszó eszközök is egy másik csomagba belekerültek, ami miatt azonnali lépéseket 
kellett tennünk, pont itt a tavasz végén, nyár derekán, amikor a legnagyobb igénybevétel lenne. Hiába 
mondtam, hogy logikát nem látok benne. Feladatot hajtanak végre az emberek és vannak olyan 
eszközeink, amelyek kisebb javításokkal alkalmassá tehetők, szabványossá tehetők, de ezeket is be 
kellett szállítani, fel kell újítani őket és utána lehet kihelyezni, de egy csomó eszköz nem felel meg 
az EU-s előírásoknak, és nem lehet használni, pótolni nem tudjunk minden területen. Már nagyon sok 
helyen elmondtam, hogy minden háztömb és mögötte lévő játszótér nem tartható fenn, tehát a 7 
dombra vagy 8 dombra 8 kiemelt színvonalon kialakított játszótérre van szükség, és ez a mostani 
támogatással, a Szerencsejáték Felügyelet támogatásával, egyéb pályázatokkal önkormányzati 
forrásokkal reményeim szerint utolérjük magunkat. A Városgondnokság a játszóterek javítható 
eszközeinek visszahelyezésére adott egy ütemtervet, de itt lesz olyan, ami júliusban fog vissza 
visszakerülni a helyére, és nagyon sok fog visszakerülni. 
A közterületi fejlesztési kérdések egyik része az jelenleg a Gondnokságnál rendelkezésre álló fix 
állomány, illetve közmunka program keretében tud megvalósulni, ezeket is ütemezni kell. Ha nézem, 
legutóbb pont a Nagyrét utca-Sikondai út csatlakozásánál csináltunk, egyeztettük annak olyan 
biztonságos kialakítását, ami megelőzi, hogy az ottani további rézsűmozgások megvalósuljanak. 
Ugyanilyen az Ady Endre utca fölött lévő vízelvezetési kérdések, ennek a megoldása tehát ezeket 
foglalja magába. Attól kezdve, hogy hogyan fogjuk megoldani ezt a ez őrült szárazfa kivágási 
problémát, hogyan tudjuk összehangolni, mert egyre több ez a gond, és ma már nemcsak a 
tűlevelűeket érinti, hanem a lombhullatókat is, tehát egy csomó ilyen gondot jelent. Igen, az egyik 
oldalon forráshiányt jelent, a másik oldalon pedig humánerőforrás hiányt jelent, mert nem mindenki 
végezheti el ezt a tevékenységet. Igy van, a lakosság csak azt látja, hogy na még mindig ott van ez a 
száraz fa vagy még mindig nem lett kijavítva ez a két lépcsőfok, mire várunk ilyen sokáig? 
Alapvetően szinte nincs olyan terület, ahol ne lenne humánerőforrás hiányunk. Remélem mindenre 
válaszoltam, van-e további kérdés, hozzászólási igény? 
 
További kérdés, vélemény, hozzászólási igény nem volt. 
 
A polgármester szavazásra bocsátotta a határozati javaslatot, melyet a Képviselő-testület 7 igen 
szavazattal, egyhangúlag elfogadott és az alábbi határozatot hozta:  
 

63/2024. (VI.26.) sz. határozat 
 

Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 
 

A Képviselő-testület – a polgármester előterjesztése alapján – megtárgyalta és elfogadta a lejárt 
határidejű határozatok végrehajtásáról, a bizottságok munkájáról, az átruházott hatáskörben hozott 
döntésekről szóló beszámolót. 
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1. A Képviselő-testület tudomásul veszi és elfogadja: 
−  a polgármester és az alpolgármester elmúlt időszakban végzett tevékenységéről szóló 

tájékoztatót, 
−  a polgármester átruházott hatáskörben hozott döntéseit, 
−  a peres ügyekről, illetve 
−  a pályázatokról szóló beszámolót, 
−  a munkahelyteremtési támogatásokról szóló beszámolót, 
−  a tájékoztatást Volán menetrend módosításokról és a  
−  a Képviselő-testület irányítása alá tartozó költségvetési szervek vezetőinek belső 

kontrollrendszert érintő vezetői nyilatkozatait. 
 

2. Utasítja a címzetes főjegyzőt, hogy a határozatok végrehajtását a nyilvántartáson vezettesse át. 
 

Határid ő:  értelem szerint.  
Felelős: dr. Vaskó Ernő címzetes főjegyző 
 

2. sz. napirend 
 

A rendőrkapitányság beszámolója Komló város 2023. évi közbiztonsági helyzetéről 
Előadó: Polics József polgármester  
 
Polics József: Tisztelettel köszöntöm Oletics Károly rendőr alezredes urat, kapitányságvezetőt. Az 
előterjesztést a Jogi, ügyrendi és közbeszerzési bizottság tárgyalta és elfogadásra javasolja. Van-e az 
előterjesztéshez frakcióvélemény, kíván-e valaki kérdezni? Van-e hozzászólás igény? Kapitány úr, 
van-e kiegészítése? Van, akkor tessék. 
 
Oletics Károly rendőr alezredes: Tisztelt Polgármester Úr! Tisztelt Képviselő-testület! Tisztelt 
jelenlevők! Mindenekelőtt azzal kezdem, hogy át kell adnom Dr. Szíjártó István rendőr ezredes úr, 
Baranya Vármegyei főkapitány üdvözletét és elnézéskérését, sajnos nem tudott eleget tenni a mai 
meghívásnak. Főkapitány úr kiemelten fontosnak tekinti mindig a kapitányság székhelyű városoknál, 
így Komlón is az önkormányzati beszámolón való részvételt, azonban szolgálati feladatai most úgy 
alakultak, hogy sajnos nem tudott részt venni. Hogyha a beszámoló előtt még szólhatok egy szót, 
akkor mindenképp el kívánom mondani, hogy köszönetet kívánok Önöknek mondani és a 
lakosságnak is természetesen rendőri szempontból is ez év kiemelkedő eseménye volt a nemrég 
befejeződött önkormányzati és EU parlamenti választások. Kijelenthető, hogy a választások a 
Kapitányság területén rendőri közbiztonsági szempontból problémamentesen zajlottak le, és ez 
Önöknek is köszönhető. Az Önök kulturált, intelligens kampánytevékenységének, a lakosságnak 
pedig a szabálykövető és fegyelmezett részvételének. Én köszönöm szépen a teljes állomány nevében, 
és mindenkinek gratulálok az elért eredményekhez.  
A mai nap célja és azért vagyok itt, hogy Önök előtt beszámoljak a komlói kapitányságnak a 2023. 
évi tevékenységéről. Bátran ki merem jelenteni, hogy egy kimagasló, eredményes évet zártunk, 
tudhatunk magunk mögött. Miért is komoly eredmény ez? Ha visszatekintünk az elmúlt évekre, akkor 
látjuk, hogy itt volt vírus helyzet, kitört a szomszédban a háború, a maga borzalmaival, és a gazdasági 
recesszió szerintem mindenkit érintett, és ez kihatott az emberek mindennapjaira, megélhetéseire is. 
Ha kihat a megélhetésre, akkor kihat bizony a közbiztonságra is. Ezen körülmények között sikerült 
nekünk egy kiemelkedően magas eredményt hozó évet zárnunk. Önök megkapták a részletes adatokat 
tartalmazó beszámolót, amiben jól látható, hogy annak ellenére, hogy több bűncselekménytípusban 
az esetszámok növekedtek, az eredményesség szinte minden bűncselekmény kategóriában szintén 
növekedett az adatokban. Ha a tendenciákat figyelik meg, akkor láthatják azt is, hogy az eredmények 
évről évre folyamatosan javulnak. E gondolat mentén azt gondolom, hogy kiemelkedőnek tartom az 
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össz bűncselekményszámban elért 81% feletti nyomozás eredményességet, a kiemelten kezelt 
bűncselekmények tekintetében, hogy 82 százalék fölötti eredményességet és a közterületen elkövetett 
bűncselekmények 93 százalék feletti nyomozási eredményességét. Itt mindenféleképpen említést kell 
tennem a korábban már elhangzott közterületi kamerarendszerről és a biztonsági magán kameráknak 
a fontosságáról, jelentőségéről. Jelentősnek mondható álláspontom szerint a rablás, a garázdaság és 
rongálásokban elért kiemelkedő eredmények, és azt hiszem, hogy a szubjektív közbiztonságérzetet 
legjobban befolyásoló bűncselekménytípus a lopás nyomozáseredményességének 70%-ára méltán 
lehet büszke a komlói kapitányság, főleg akkor, hogyha arról beszélek, hogy a tavalyi évhez képest 
ez 15%-os emelkedés. Ha rendészeti adatokról pár szót mondhatok, akkor elmondható, hogy az 
egyenruhás állomány mindent megtett a közterület rendjének, a közbiztonság és a 
közlekedésbiztonság fenntartásáért, javításáért. A tavalyi évhez képest nőtt az intézkedési aktivitás, 
a jogsértések szankcionálásának száma és hatékonysága. Ezzel együtt, és talán ennek 
eredményeképpen elmondható, hogy a sérüléses balesetek száma 21%-kal csökkent a tavalyi évben, 
tehát egyértelműen látható az útjaink biztonságosabbak lettek. Mindenképp említést tennék a 
polgárőrséggel történő együttműködésről, ami minden évben ezen a területen példaértékű Komló 
városában. Példaértékű, és ennek alapvető záloga, bár nem látom itt a Deák Imre bácsit, mindig jelen 
szokott lenni, én az ő munkáját ezúton is, és ezen a fórumon is külön-külön köszönöm. 
Meggyőződésem, hogy a személye garancia a polgárőrség kiváló működéséért, jelenlétük pedig 
komoly segítség a szubjektív közbiztonságérzet fenntartásában, javításában. Az egyéb különböző 
bűnügyi és rendészeti adatok alakulását, eredményességét azt gondolom, hogy a beszámoló 
részletesen tartalmazza. Még két szót beszélnék arról, hogy a Baranya vármegye és így Komlói 
Rendőrkapitányság is kiemelten törekszik a szolgáltatói jelleg hangsúlyozására, ennek egyik 
alappillére az áldozatvédelem, ahol a jogsértések sértettjeivel, áldozataival történő foglalkozást 
tekintjük kiemelten fontosnak. 
A másik ilyen alappillér az a sikerágazat, az az iskolaőri rendszer, aminek nincs más célja, hogy az 
iskolákban nagyobb legyen a biztonság, fokozottabb legyen a biztonság. Ebből is a komlói 
kapitányság kivette részét, mert tájékoztatom Önöket, hogy 6 településen, 6 intézményben 9 iskolaőr 
van foglalkoztatva vagy volt foglalkoztatva 2023-ban. Bátran elmondhatom, hogy idén ez már bővült. 
Összességében azt gondolom, hogy a komlói Rendőrkapitányság, mint már említettem 2023-ban 
kiemelten eredményes, sikeres évet zárt. Persze az eredményekkel elégedettek lehetünk, de mindig a 
legnehezebb azoknak a megtartása, esetleg növelése. Én bizton állíthatom Önöknek, hogy az idei 
évben ezért mindent meg fogunk tenni. Fentiekre tekintettel kérem a Tisztelt Testületet a beszámoló 
elfogadására. Köszönöm a megtisztelő figyelmet, várom az esetleges kérdéseket. Köszönöm szépen!  
 
Polics József: Köszönöm szépen Kapitány Úr! Kispál Lászlót illeti a szó.  
 
Kispál László: Köszönöm a szót Polgármester Úr! Tisztelt Testület! Kapitány úrtól nagyon bő és 
kielégítő beszámolót kaptunk. Bennem mégis egy apró, remélem, hogy apró hiányérzet merül fel és 
azt kérem, hogy ha lehet keressünk rá megoldást. Komlón nem sok fiatalokat foglalkoztató 
vendéglátóhely van már jelen, de van szerencsére még fiatal. Én azt gondolom, hogy le is 
szűkíthetnénk, talán kettőről beszélhetünk, mindkettő az én belvárosi körzetemre érvényes, ahonnan 
rendszerint kapuk lakossági észrevételeket és sajnálatos módon a fiatalok szórakozását megrontják, 
elrontják, duhajkodó, talán még vidékről bejövő fiatalok, nem is komlói illetőségűek. Én azt 
gondolom, hogy a rendőri jelenlétet, ha tudná a rendőrség biztosítani. Én is foglalkoztam 
vendéglátással és nekem is volt ez a kérésem, ha csak megjelennek egy párszor, az ajtóig eljönnek, 
be se kell menni, vagy az autó megfordul a ház előtt, és talán ott parkíroznak a nincsen hívásuk más 
irányba, az a jelenlét már elég lenne arra, hogy az, ami ma jelen van egyes területeken, 
vendéglátóhelyeken duhajkodás, nem akarok milyen jelzőket mondani még fordult még elő, mert az 
gyanúsítgatás lenne, azt gondolom nem szerencsés, de mindenképpen tudjuk a végeredményt, hogy 
a reggeli órákban, hajnali órákban a szomszédos utcákban megjelenő kellemetlenségek és hasonló 
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dolgok rontják a vendéglátóhelyek színvonalát és tekintélyét. A kérésem az lenne még egyszer 
megismételve, ha a rendőrség meg tudná tenni, hogy ezeket a helyeket - nem sok van már Komlón, 
azt hiszem összesen 2 ilyen fiatalok által sűrűn látogatott, és jól látogatott vendéglátóhelyek -  
rendőri jelenlét többször jelenne meg, nem zaklatásképpen, csak talán, ha bentről is kilátnak, hogy 
rendőrautó kint előfordul, újra és újra előfordul, akkor talán más a befejezés és kevesebb panasz ér 
majd bennünket. Munkájukhoz gratulálok, további sok sikert! Köszönöm szépen. 
 
Polics József: Köszönöm szépen. Van-e még hozzászólási igény? Schalpha Anettet illeti a szó.  
 
Schalpha Anett: Köszönöm a szót polgármester úr. Újra egy alapos és rendkívül tételes beszámolót 
olvashattunk, ahogy ezt már megszoktuk az elmúlt években is. Én most eltekintenék attól, hogy 
tételesen ismertessem a számokat, akár bűncselekmények garázdaságok vagy akár a nyomozás 
eredményessége szempontjából mérlegeljük őket. Inkább arra helyezném a hangsúlyt, hogy a 
rendőrség számos feladatai között az állatvédelemmel is foglalkozik, illetve igen fontos ez a 
drogprevenciós tevékenység, amelyet az oktatási intézményekben tartott programokon keresztül lát 
el csakúgy, mint a bűnmegelőzéssel kapcsolatos programok, mint amilyen az Ovizsaru program is. A 
beszámolóban azt is olvashattuk, hogy folyamatos és kiegyensúlyozott a kapcsolat az 
önkormányzatokkal és ezt csak megerősíteni tudom és megköszönni, hiszen bármilyen jellegű 
rendezvényt szervezett akár az önkormányzat akár bármilyen civil szervezet a városban ,ott igen 
tevékeny és hathatós segítséget kaptunk a rendőrségtől, ezt köszönjük és a továbbiakban is reméljük, 
hogy számíthatunk Önökre és, hogy a szlogen is igaz lehessen, hogy szolgálunk és védünk, ahhoz 
kívánok Önöknek és adjon a Jóisten erőt, egészséget! Köszönöm. 
 
Polics József: Köszönöm szépen. Kíván-e valaki még véleményt nyilvánítani? Kapitány Úrnak adom 
meg a szót.  
 
Oletics Károly r. alezredes: Nagyon szépen köszönöm és ha megengedik, akkor a dicsérő szavakra 
reflektálnék először. Nagyon szépen köszönöm, hogy Önök így látják, így értékelik a munkánkat. Én 
azt hiszem, hogy ennek az egyik alaptézise az, hogy azt a csoportot tudtuk bővíteni, akik ezekkel a 
feladatokkal foglalkoztak, a bűnmegelőzéssel és az egyéb rendezvényeknek a részvételével. Ez egy 
célirányos fejlesztés volt humán oldalon és ennek az eredménye az, hogy ennyire sokszor ki tudunk 
lépni a rendőrség épületéből is, hogy ezeken a rendezvényeken részt tudunk venni.  
Mindenféleképpen egy pozitív visszajelzés és azt gondolom, hogy egy megerősítés is abban, hogy jól 
gondolkodtunk. Nagyon szépen köszönöm a dicsérő szavakat, és a kollégáknak át fogom adni, mert 
azt gondolom, hogy ezekben a szavakban is benne volt, hogy milyen színvonalon látják el ezeket a 
feladatokat. Köszönöm szépen az ő nevükben is. A kérésre, feltevésre, észrevételre, amit hallottam, 
először két dologgal tudnék elsősorban reflektálni. Az egyik az, hogy természetesen megértem és 
egyetértek azzal az igénnyel, hogy a közbiztonságot, a közrendet ott fenn kell tartani, ahol az 
valamilyen módon sérül, ahol bármiféle ilyen deficit fordul elő, és köszönöm szépen a jelzést. Bizton 
tudom ígérni, hogy a rendőrök többször fognak abba az irányba menni, ezeken az a 
szórakozóhelyeken megjelenni, azokban az órákban, amikor leginkább zavarják a lakosságot a 
pihenésben, és nem magyarázatképpen mondom és kérem, ne úgy értsék, hogy magyarázkodnék 
ebben, mert ez egy alapvető és jogos igény, és tenni fogunk ennek érdekében, de egy teljesen biztos, 
hogy a szolgálatot úgy szervezzük a meglévő humán erőforrások alapján, hogy heti szinten nézzük 
azt, hogy hol, mennyi küldés van, hogy hogy minél előbb tudjunk segíteni azoknak az embereknek, 
akiknek problémájuk van. Van egy ilyen feladatunk is, és sajnos véges a létszámunk. Sajnos a 
szolgálatba állítható állományunk olyan mértékű, hogy higgyék el, mindent megteszünk azért, hogy 
ezt a feladatunkat is ellássuk. Én arra kérem Önöket, hogy ha esetleg nem mindjárt vannak ott a 
kollégák, akkor egy kis türelemmel legyenek irányukba, higgyék el, hogy hogy mindent megtesznek 
azért, hogy mielőbb ott legyenek. Természetesen a szolgálatot, én úgy fogom szerveztetni, hogy 
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leginkább a hétvégi időszakban, amikor ezek az éjszakai szórakozóhelyek nyitva vannak, akkor 
sűrűbben legyen rendőri jelenlét, evvel is a közbiztonság rendjét erősíteni tudjuk, megakadályozzuk 
az esetleges rendbontást, és a lakosság pihenését tudjuk biztosítani. Köszönöm szépen. 
 
Polics József: Köszönöm szépen. Én csak annyit tennék hozzá szavazás előtt, hogyha a beszámolót 
nézem, akkor a bűncselekményekre vonatkozóan olyan szavak jelennek meg benne, hogy 
„emelkedett”, „csökkent”, „stagnált”, tehát és összességében, ami el is hangzott Kapitány Úr részéről 
is, hogy az eredményesség az lényegesen javult.  Hála Isten részt szoktam venni és részt tudok venni 
azokon a megbeszéléseken is, amik a kapitányságon vannak, illetve hála Istennek jó pár 
bűnmegelőzési programon is részt vettem. Brutális, nagyon jól elő van készítve, és szerintem nagyon 
tanulságos, és széles körben kell bemutatni, hogy minél több emberhez jusson el. Különböző 
rétegeket céloznak meg, akik áldozatok tudnak lenni. Én az elért eredményekhez gratulálok és a jó 
Isten adjon erőt, egészséget, a jövőbeli terveik megvalósításához. 
 
További kérdés, vélemény, hozzászólási igény nem volt.  
 
A polgármester szavazásra bocsátotta a határozati javaslatot, melyet a Képviselő-testület 7 igen 
szavazattal, egyhangúlag elfogadott és az alábbi határozatot hozta.  
 

64/2024. (VI.26.) sz. határozat 
 

A rendőrkapitány beszámolója Komló város 2023. évi közbiztonsági helyzetéről 
 

A Képviselő-testület – a polgármester előterjesztésében, valamint a Jogi, Ügyrendi és Közbeszerzési 
Bizottság véleménye alapján – megtárgyalta „A rendőrkapitányság beszámolója Komló város 2023. 
évi közbiztonság helyzetéről” c. előterjesztést és az alábbi határozatot hozza: 
 

1. A Képviselő-testület a Komlói Rendőrkapitányság vezetőjének Komló város 2023. évi 
közbiztonsági helyzetéről, továbbá a rendőrség által 2023-ban a közbiztonság érdekében tett 
intézkedésekről és az azzal kapcsolatos feladatokról szóló beszámolót – az előterjesztés 1. sz. 
melléklete szerinti tartalommal – elfogadja. 

 
3. sz. napirend 

 
A Baranya Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság Pécsi Katasztrófavédelmi Kirendeltség 
Komlói Hivatásos Tűzoltóparancsnokság 2023. évi tevékenységéről szóló beszámolója 
Előadó: Polics József polgármester  
 
Polics József: Tisztelettel köszöntöm Vetusinszky Balázs tűzoltó alezredest, kirendeltség vezetőt és 
helyettesét Kislaki Tibort, tűzoltó őrnagy urat, A Jogi, ügyrendi és közbeszerzési bizottság tárgyalta 
az előterjesztést és elfogadásra javasolja. Kirendeltségvezető úr van kiegészítés?  
 
Kislaki Tibor t űzoltó őrnagy: Tisztelt Polgármester Úr, Képviselő-testület!  Mielőtt a 
beszámolómat elkezdeném, egy személyügyi változásról szeretném tájékoztatni Önöket. 2021. április 
1-jétől az eddigi parancsnokunk Kovács Gábor megbízott parancsnok megbízása visszavonásra 
került, s azóta én, mint parancsnokhelyettes látom el a komlói Tűzoltóságnak az irányítását. A 2023-
as évi beszámoló részletesen leírja a tavalyi évet, pár fontos dolgot szeretnék kiemelni belőle. Tavalyi 
évben 349 káresetünk volt itt a komlói tűzoltóságon, ez tartalmazza a tűzeseteket és a műszaki 
mentéseket is így egyben. Ez a tavalyi évekhez képest nem változott, szinte átlagos, se nem több, se 
nem kevesebb, tehát maradt. Egy átlagos évünk volt tavaly. Viszont a műszaki mentések egyre több 
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a tűzesetekhez képest, ez az extrém időjárásnak is köszönhető, hatalmas viharok vannak és így 
nagyon sok dolgunk van kint ezekkel a viharokkal, utána rengeteg fakidőlés van, vízkárok, úgyhogy 
elég sok dolgunk van ezzel az extrém időjárással kapcsolatban. Nagyobb káreset tavaly itt, Komlón 
a Munkácsy Mihály utcában volt. Ez egy családi háznak volt a tüze, az egész tetőszerkezet égett. Ez 
egy akkora a tűz volt, hogy itt még nem csak a mi egységeink, még a Sásd is itt volt, illetve még 
Pécsről is jöttek segíteni nekünk ennek a nagy családi háznak a tetőszerkezetét oltani. Végül is 
tűzvizsgálat is folyt az ügyben, és ez a kéményre visszavezethető tűzeset volt.  
A képzéseink folyamatosak a tűzoltóságon. Az állománynak mind az elméleti, mind a gyakorlati 
képzés állandó, ez egy éves tematika alapján folyik. A gyakorlatok, azok különböző intézményekben, 
az önkormányzatokon, az egészségügyben, kórházakba megyünk ki, folyamatosan gyakorlatozni, 
fontos a helyismeret is, illetve maga a beavatkozás szempontjából is, hogy hol tudunk beavatkozni. 
A létszámhelyzet nem változott, tavalyihoz képest, se nem jöttek, se nem mentek el a az állományból. 
Annyi változás van viszont, hogy idén az egyik kollégánk is indult az önkormányzati választásokon 
polgármesternek és meg is nyerte, úgyhogy október 1-jétől ő polgármester lesz Szentbalázson. 
Viszont neki a hivatásos viszony ezáltal meg fog szűnni, már nem lehet rendvédelmi szervezet tagja, 
nem lehet hivatásos, úgyhogy ő október 1-jétől viszont nem lesz a szervezetünkben. 
Az önkéntes tűzoltó egyesületekkel még az együttműködési megállapodásunk folyamatosak. Az 
önkéntes tűzoltókkal kapcsolatban még annyit, hogy megalakult a Mánfán is egy önkéntes tűzoltó 
egyesület, velük is megkötöttük az együttműködési megállapodást, úgyhogy ők is, hogyha Mánfánál 
van valami tűzeset, akkor jönnek segíteni nekünk.  
Ennyit a tavalyi évről, részletesen le van írva minden a beszámolóban. Hogyha esetleg valami kérdés 
van, akkor válaszolok a kérdésekre. Köszönöm. 
 
Polics József: Köszönöm szépen. Kinek van kérdése? Nem látok. Kíván-e valaki hozzászólni, 
véleményt nyilvánítani? Ilyet sem látok.  
 
További vélemény, kérdés, hozzászólási igény nem volt.  
 
A polgármester szavazásra bocsátotta a határozati javaslatot, melyet a Képviselő-testület 7 igen 
szavazattal, egyhangúlag elfogadott és az alábbi határozatot hozta.  
 

65/2024. (VI.26.) sz. határozat 
 

A Baranya Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság Pécsi Katasztrófavédelmi Kirendeltség 
Komlói Hivatásos Tűzoltóparancsnokság 2023. évi tevékenységéről szóló beszámolója 

 
A Képviselő-testület – a polgármester előterjesztésében, valamint a Jogi, ügyrendi és közbeszerzési 
bizottság véleménye alapján – megtárgyalta „A Baranya Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság 
Pécsi Katasztrófavédelmi Kirendeltség Komlói Hivatásos Tűzoltóparancsnokság 2023. évi 
tevékenységéről szóló beszámolója”  című előterjesztést és az alábbi határozatot hozza:  
 

1. A Képviselő-testület a Baranya Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság Pécsi 
Katasztrófavédelmi Kirendeltség Komlói Hivatásos Tűzoltóparancsnokság 2023. évi 
tevekénységéről szóló beszámolóját, az előterjesztés 1. sz. melléklete szerinti tartalommal 
elfogadja. 

 
Polics József: Köszönöm a munkájukat. Gratulálok ahhoz, hogy tényleg ebben a szélsőséges időjárás, 
meg mindenféle körülmények között helytállnak, segítenek az embereknek. Ugyanazt kívánom, mint 
az előbb a rendőrségnek, hogy a jó Isten adjon erőt, egészséget és minél kevesebb munkát.  
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Most napirendi módosításra teszek javaslatot, mert itt közben lapozgattam az anyagot és valami hiba 
csúszott a rendszerb. A hiba az én készülékemben van mindig, mert nem vettem észre. A 20.) 
napirendi pontnak javasolt Volánbusz, azt most tárgyaljuk. Utána jönne a Temetkezési Kft. és utána 
már folyamatosan menne, mert azt nem kívánom a barátaimtól itt, Szegedtől, jó, Pécs az itt van már 
Komló határába, de azért Szeged, az messze van, és tényleg javaslom, hogy vegyük előre ezt a 
napirendet, aki ezzel egyetért, kérem, kézfeltartással jelezze! 
 
A Képviselő-testület kézfeltartással, 7 igen szavazattal, egyhangúlag elfogadta a javaslatot.  
 

4. sz. napirend 
 

Csatlakozás a Zöld Busz Programhoz 
Előadó: Polics József polgármester  
 
Polics József: Tisztelettel köszöntöm Mészáros Antal urat és Amrein István urat a Volánbusz Zrt. 
részéről. A Jogi, ügyrendi és közbeszerzési bizottság tárgyalta, elfogadásra javasolja. A Zöld Busz 
Program az már tavaly novemberben úgy volt, hogy indul ez a program, már ott is volt mindenféle 
közbeszerzés, megállapodás előkészítésénél, de ott az akkori recessziós intézkedések áldozatává 
esett. Több fordulóban már volt egyeztetés ebben a kérdésben és hála Isten a Volánbusz Zrt 
kezdeményezésére és a polgármesterek - mert több település érintett ebben - összefogásának is 
köszönhetően visszajött ez a program, és most itt már a megvalósítás fázisában van, amihez nekünk 
egy szándéknyilatkozatot kell most jóváhagyni. Nem tudom Anti vagy István kiegészítés? 
 
Mészáros Antal: Tisztelt Polgármester Úr, tisztelt Képviselő-testület! Nem kívánom kiegészíteni az 
előterjesztést, ritka jól összekészített előterjesztés, nagyon szépen tartalmaz minden információt. 
Igazából egy nagyon picit promotálni szeretném. Kevésbé ismert tény, hogy van egy 397/ 2022. 
Kormányrendelet a tiszta járművek beszerzéséről, ami azt írja elő, hogy mondjuk egy Komló méretű 
városban 2026-ig a járműállomány 30 %-ának, majd a következő időszakban 53%-ának tiszta 
üzeműnek kell lenni, ez ennek a fele, tisztán elektromos, tehát kibocsátás mentesnek kell lenni. 
Komló most egy olyan lehetőség előtt áll ezzel a 7 elektromos autóbusz beszerzéssel úgy, hogy az 
autóbuszokra 100%-os támogatási intenzitás van, a töltő infrastruktúrára 80%, hogy ezt szerintem 
nem szabad elhalasztani. Csak ennyit szerettem volna köszönöm. 
 
Polics József: Én ehhez tenném hozzá mindenki tudja, hisz nem olyan régen fogadtuk el a volánbusz 
Zrt. beszámolóját és évek óta foglalkozunk a „széplány” korban lévő busz állományunkkal. Ez egy 
jelentős változást fog jelenteni már ősztől. Amivel mindig foglalkoztunk és kínlódtunk az elmúlt 
időszakban, hogy mindig 10 év körüli buszok jöjjenek az amortizációs költségek miatt. Itt a 100%-
os támogatásnak köszönhetően ez a kard nincs a fejünk fölött és egy jelentős infrastruktúra fejlesztést 
fogunk ezen a területen megvalósítani. Köszönjük a Volánbusz Zrt-nek és köszönjük a Kormánynak 
a támogatását. Van-e kérdés, hozzászólási igény?  
 
Kérdés, vélemény, hozzászólási igény nem volt. 
 
A polgármester szavazásra bocsátotta a határozati javaslatot, melyet a Képviselő-testület 7 igen 
szavazattal, egyhangúlag elfogadott és az alábbi határozatot hozta:  
 
 
 
 
 



11 

66/2024. (VI.26.) sz. határozat 
 

Csatlakozás a Zöld Busz Programhoz 
 
A Képviselő-testület – a polgármester előterjesztésében, valamint a Jogi, ügyrendi és közbeszerzési 
bizottság javaslatának figyelembevételével – megtárgyalta a Csatlakozás a Zöld Busz Programhoz 
című előterjesztést és az alábbi határozatot hozza: 

1. A Képviselő-testület támogatja a Volánbusz Zrt. által a Komló város közigazgatási területén 
lévő autóbusszal történő, helyi közforgalmú menetrendszerinti személyszállítási feladatok 
ellátása kapcsán a „Környezetkímélő, kibocsátásmentes városi, elektromos meghajtású 
személyszállítási járművek beszerzése és a kapcsolódó töltőinfrastruktúra kiépítése 25 ezer fő 
alatti városok részére” című pályázati felhívásra vonatkozó támogatási kérelem benyújtását. 

 

2. A Képviselő-testület jóváhagyja a pályázat benyújtásához szükséges, az előterjesztés 3. számú 
mellékletében szereplő, a fejlesztési projektre vonatkozó támogatói nyilatkozatot és 
felhatalmazza a polgármestert a nyilatkozat aláírására. 

 
Határid ő:  2024. június 30. 
Felelős:  Polics József polgármester 

 
5. sz. napirend 

 
Temetkezési Kft. 2023. évi tevékenységéről szóló beszámoló 
Előadó: Polics József polgármester  
 
Polics József: Akkor visszaáll a normál menetrend és a következő napirendi pontunk a Komlói 
Temetkezési Kft. 2023. évi tevékenységéről szóló beszámoló. Külön köszöntöm Kaluzsa Tamás 
György ügyvezető urat, aki most új keresztnevet kapott. Az előterjesztéshez kapcsolódó kiegészítő 
melléklet pótlólag kiküldésre került, remélem mindenki megkapta. A Pénzügyi, ellenőrzési és 
gazdasági bizottság már ennek a mellékletnek az ismeretében tárgyalta, és elfogadásra javasolta. Van-
e az előterjesztéshez frakció vélemény? Van-e kérdés, hozzászólási igény? dr. Barbarics Ildikót illeti 
a szó. 
 
dr. Barbarics Ildikó : Bocsánat, nem tudom, hogy külön az ügyrendit meg kellett volna-e nyomjam 
vagy pedig ezzel együtt, amit most mondanék összességében véleményt is. Indítványoznám, hogy a 
4 határozati javaslatról külön-külön szavazzunk. Ugye az 1. a beszámoló, aztán a 45%, a kerítés és 
az út. Miért mondom ezt? Nyilván oka van, hiszen önmagában a beszámolóhoz - bár maga a papír, 
amit tartalmaz számokat nem azzal kívánok én vitatkozni és kötekedni, azonban azt támogatni nem 
tudom-, a beszámolóból is jól látszik, hogy az áremelés óta a koporsós temetés jelentősen lecsökkent, 
mintegy a felére csökkent. Valamelyest emelkedett az urnás temetések száma. A tavalyi évben ugye 
pályázatot írtunk ki különböző térelemek vonatkozásában, és azt is megállapítottuk, hogy hihetetlen 
olcsó számok, alacsony számok jöttek ki bizonyos megvalósítások terén ezzel kapcsolatban, 
ugyanakkor semmi nem történt, nem éltünk a lehetőséggel, nem történtek megrendelések. Most a 
beszámoló összegzésében benne van, hogy  írjuk ki újra, ugye mert december 31-ig volt a tavalyi 
árajánlat, most írjuk ki ezt megint december 31-ig, mert hogy szükség lenne, ugyanakkor tartalmazza 
az előterjesztés szövege azt, hogy a temető bejárata és a ravatalozó közötti jelzés nélküli parcellákban 
meg kell kezdődnie a 20 évnél régebben lejárt sírhelyek exhumálásának, így gyakorlatilag 
felszabadulnak helyek és ezek értékesíthetőek lesznek, így nem lesz szükség új urnafalak építésére. 
Az a szövegből nem egyértelmű, hogy ezt az összegzésben meghatározottakon túl érti vagy attól 
függetlenül tartalmazza az előterjesztés. Azzal kellett volna kezdenem, hogy a Városgondnokságot is 
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megkeresték, hogy a temető üzemeltetésével kapcsolatos és a beszámolóval kapcsolatos véleményét 
fogalmazza meg, ami meg is történt, bár azt gondolom, hogy a Városgondnokságnak a levele nem 
igazán tartalmazza magával az üzemeltetéssel kapcsolatos észrevételeit, inkább egy-egy 
megállapítást tesz az üzemeltetéssel kapcsolatban, illetve a beszámolóval kapcsolatban. Utal arra, ami 
egyébként annyira nem történt meg, hogy a bér- és járulék százalékos átvállalását - ugye itt a plusz 
9%-ról van szó - felül kell vizsgálni. Nem tudom történt-e, a papírból én ezt nem tudtam kideríteni, 
azonban egyetértek vele, és annak az elfogadását én elhamarkodottnak tartanám, ugyanis az, ami az 
indoklásban és utólagosan is kiküldött anyagban szerepel, kvázi plusz munkákról, amit a temetőben 
dolgozók elvégeznek, számomra - lehet, hogy én értelmezem rosszul -az üzemeltetés alapján az 
egyébként is a feladat lenne. Nem tudom elfogadni azt, hogy ez a plusz százalék mindazokból az 
egyéb tevékenységekből adódóan az önkormányzatra kellene, hogy testálódjanak vagy akkor át kell 
nézni a szerződést és pontosítani kellene az elvégzendő feladatokat. 
A másik, amit szintén tartalmaz a Városgondnokság levele, a behajtási engedélyből származó 
bevételek. Ugye, ahogy mondtam az elején 34 koporsós temetés volt ez önmagában feltételez 
behajtási engedélyt, hiszen a legtöbben síremléket állítanak. Én azt gondolom, hogy maga a behajtási 
engedéllyel kapcsolatos nyilvántartás és a pénz behajtása, hát az nem túl következetes és eseményt 
követő vagy a valóságot követő, mert csak a koporsós temetésekből kiindulva, én azt gondolom, hogy 
ez az összeg, ez a 23.625 forint pedig még siralmasabb, ha azt nézzük, hogy egy behajtás 2.200 Ft és 
itt nemcsak a friss koporsós temetésekről kell beszélnünk, hanem adott esetben a régi síremlékek, 
sírhelyeknél a felújítást is vagy akár új síremlékek létesítését. Tehát én azt gondolom, hogy van még 
ezen a téren bőven mit tenni, és javítani.  
Sajnálatos módon én azt gondolom, hogy többen is találkoztunk azzal az elmúlt év folyamán, hogy 
még a nagy események kapcsán, és amikor tudjuk, hogy nagyobb a temetőt látogatóknak a száma is, 
nem túl szép környezet fogadta a temetőt. Én tudom, hogy sokszor az a vélemény - és ezt már 
hallottam jó párszor - hogy örüljünk neki, legalább nem kerül nekünk több pénzbe. Ez is egy 
vélemény én azt gondolom, hogy van egy adott állapot, akkor abból próbáljuk meg a lehető legjobbat 
kihozni. Jelenleg ez még nem az én úgy gondolom, hogy a temető környezeténél sokkal jobban 
kellene figyelni, mind a zöld növényzet és az egyéb körülmények vonatkozásában, mert soha talán 
még annyi negatív vélemény, megnyilvánulást nem volt e vonatkozásban, mint a tavalyi évet illetően, 
úgyhogy azt gondolom, hogy itt még jócskán fel kell nőni a feladathoz. Egyéb vonatkozásban pedig 
a feladatokat illetően, én úgy gondolom, hogy az tisztázni kéne most kell-e új urnafal, ha szükség van 
rá, akkor miért nem csináltuk addig, amíg élt az olcsóbb árajánlat? Miért kell most újat kiírni, mintha 
azt várnánk, hogy már többe kerüljön és egyébként örülünk, amikorra az üzemeltető saját költségén 
elvégzi, mert az biztos olcsóbb, mint amilyen árajánlatot kaptunk. Nem értem, hogy tavaly ez miért 
maradt el, és miért nem történt semmi, illetve, ha amit említettem a temető elé elején lévő 
urnahelyeket újra értékesítjük, akkor miért van szükség az utóbbira vagy rossz a megfogalmazás.  
Még egy kérdésem lenne az előterjesztésben szerepelt, hogy a vállalkozó által kért megtérítési arány 
ugye ez a plusz 9%-ra vonatkozik, és összeg jóváhagyása a temető területén végzendő beruházások 
hátrányát eredményezi. Ezt én lehet, hogy rosszul értem, nekem ez ellentmondásos, mert ha ő kér 
többet, akkor én pozitívabb eredményre számítanék. Biztos majd erre kapok választ. Kérném, hogy a 
határozati javaslatokról egyenként szavazzunk. Köszönöm.  
 
Polics József: Köszönöm szépen. Kíván-e még valaki véleményt nyilvánítani? Van-e a testülettől 
kérdés, vélemény? Nincs. Akkor Kaluzsa Tamásnak adom meg a szót először. 
 
Kaluzsa Tamás György: Tisztelt Polgármester Úr, tisztelt Képviselő-testület! Akkor hátulról 
kezdeném, azzal, hogy előbb fel fogunk számolni lejárt, 20-30 éve lejárt sírhelyeket, az nem jelenti 
azt, hogy nem kéne újat építeni. Van, aki nem akar ide, van aki újat akar, modernebbet akar és nem 
egy 50 éve épült sírhelyet. Azért nem építettünk tavaly, mert volt annyi, igazából nem lehet 
kiszámolni, hogy mikor mennyi kell. Ez egy nagyon komoly beruházás és ezt a beruházást, aki 



13 

megépíti nyilván nem fogja elfogadni, hogy részletben fizessük ki, és benyújtja számlát, és ezt 
egyszerre ki kell fizetni. Én próbálom ezt összehozni, hogy jó legyen, de nem vagyok bank, tehát ezt 
nem tudom megfinanszírozni azért, hogy valakinek kifizetjük és majd 4 év múlva fogjuk eladni. Tehát 
igazából mindig úgy építünk, ahogy elfogy, és most fogyott el.  
A behajtási engedélyekkel kapcsolatban ott fogalomzavar van. A behajtási engedély az csak a 
szakipari tevékenységet végzőkből szedjük, és ugye Önök szavazták meg tavaly talán májusban, hogy 
lehet havit, lehet évest. Nagyon sokan váltottak évest, ami most májusban járt le, és most váltottak 
újat. Egy éves 100.000 Ft. Többek között képviselőtársa is ilyet váltott és az azt jelenti, hogy 
annyiszor jön ahányszor akar egyszer kifizeti az egy évig érvényes, és innentől kezdve ennyi. Azon 
kívül a koporsós síremlékeknél pedig szeretném elmondani, hogy egy temetés után kb. 6-8 hét még 
leszedik a csokrokat és a koszorúkat, utána 4-5 hónap, amíg rokkan az a föld, addig nem is szabad 
ráépíteni semmit, utána pótolni kell a földdel, és amikor az újra megvan és újra rokkan, utána lehet 
bármit ráépíteni. Tehát körülbelül az, hogy valakit eltemetünk koporsós sírhelyre, onnan kb. 1 év telik 
el, mire arra lesz síremlék, ha lesz. Nagyon sokra nem lesz. Ha a beszámolót végig olvasta az is benne 
van, hogy drasztikusan csökkentek és megváltoztak országos cikkeket olvastam és felméréseket a 
temetkezési szokások. Nagyon sokat hazavisznek és ez nemcsak az ár miatt van, mert megváltoznak 
a temetkezési szokások, és ahol 20-30 ember van, az ma már nagy temetésnek számít. Tehát régen 
én, amikor ilyeneket nézegettem, volt olyan temetés, ahol voltak 400-500-an akár Komlón. Most a 
20-30 temetés az nagyon komoly, és komoly létszámnak minősül. Higgye el, volt olyan temetés, ahol 
senki nem volt, egyetlen egy ember, tehát nagyon szomorú, de van ilyen. Tehát teljesen megváltoztak 
a szokások. 
A 9%-ot pedig a Jurinovits Miklós képviselőtársával tegnap ezt megbeszéltük a bizottsági ülésen, 
bőven kifejtettem, hogy miből áll. Nagyon-nagyon sok olyan munkát végzünk el a kollégákkal, ahol 
nem hívunk szakiparost, nem hívunk külső vállalkozót, mert sokkal-sokkal olcsóbb. Egy kiszállás 
Pécsről 40-50.000 Ft, ha bármit akarunk csináltatni. Tehát úgy gondolom, hogy azt a pénzt, amit 
azzal, amit mi megcsináltunk és az 9%-kal kerül többe, azzal megspóroltuk azt, hogy most tudunk 
csinálni egy aszfaltos utat 6-7.000.000 forintért, az kifizethette volna máshova is és most lenne egy 
kövér 0 a vége, és azt mondanám, hogy haj de jó, mert lett egy 0. Úgy gondolom ezzel egy nagyon 
komoly dolgot tettünk, és ezzel egyetértett a Miklós is tegnap, hogy ez egy nagyon komoly dolog 
volt, és mivel tisztáztuk, hogy lehet, hogy lehet azt mondani, hogy temető nem néz ki úgy, ahogy ki 
kéne néznie, de higgye el, hogy reggeltől-estig dolgozunk azon öten-hatan, hogy ez most így 
egyáltalán így kinézzen. Az a baj, hogy az a divat, hogy évente egyszer jövünk ki a temetőbe halottak 
napján és ennyi azon kívül az nyáron égig érő gaz van, azzal senki nem foglalkozik. Én 14.000 sírt 
nem tudok más helyett kigazolni, illetve ki tudok, csak nem olyan intenzitással, mint ahogy azt kéne, 
és nagyon fontos az is, hogy az helyett, hogy kitépnék a gazt, ahelyett, fényképet készítek és fölteszem 
a Facebookra, mert azzal az energiával azt két belógó gazt kitépném, akkor annyival előrébb lennénk. 
Ez kézi munka, tegnap elmondtuk, tehát ezt nem lehet géppel csinálni. Emberekkel, be kell állni, 
zsákba, talicskába el kell indulni módszeresen és egyesével ki kell tépkedni, csokorba szedve a gazt 
és szedni kell, mert különben nő, ez sajnos ez egy ilyen dolog. Nagyon megváltozott minden, és úgy 
gondolom, hogy mindent megteszünk azért, hogy jól nézzen ki és bárki bármit is mond, nem néz ki 
rosszul. Sőt ha elmegyünk máshová és másikat megnézünk - jártam sok temetőbe – bátran 
kijelenthetem, hogy jól néz ki, és ahhoz képest nagyon jól néz ki úgy gondolom. Az, amit Ön említett, 
azzal nem értek egyet, mert ez nem igaz. Én úgy gondolom, és ezzel megvédem magamat és a 
kollégáim munkáját. Köszönöm. Ennyit szerettem volna. Ha van még kérdés, akkor szívesen 
válaszolok.  
 
Polics József: Köszönöm szépen. Kíván-e még valaki hozzászólni, kérdezni, bármit? Nem, akkor a 
vitát lezárom. A végén kezdem. Tehát az a mondat, hogy „a vállalkozó által kiírt megtérítési arány és 
összeg jóváhagyása a temető területén végzendő beruházások hátrányát eredményezi”, tehát ez 
logikus, hogy ha elfogadjuk a 45%-ot a 36%-al szemben ráadásul itt a százalékok játékába van egy 
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különbség, mert összességében 25%-os emelés, akkor az azt jelenti, hogy  6.738.144 Ft-tal többet 
hagyunk jóvá a költségvetésben a tavalyihoz képest ha ezt a számot hozzá adom az 5 millió 
hétszázezer nem tudom mennyihez, akkor lenne 12 millió párszáz forint beruházásra- , tehát ez ennyit 
jelent.  
A másik, hát tavaly lebonyolítottuk a beszerzési eljárást, azóta nem kellett csinálni egyik típusból 
sem újat. Az, hogy most lebonyolítjuk az újabb beszerzési eljárást, az még nem azt jelenti, hogy pár 
melyikből fog készülni valami. Az én számomra megnyugtató, 100%-ban sose lesz megnyugtató az 
a levél, amit minden képviselő megkapott, amit a Városgondnokság írt. Egy csomó dologban közösen 
előre léptünk, egy csomó dolog jól működik, én büszke vagyok arra, ami a temetőben történt és 
történik. A tavalyi évben voltak nehéz pillanatok, ezt mindannyian tudjuk, de ezeknek a kérdéseknek 
a zöme a helyére került, és a beszámolóból is kitűnik, hogy az intézkedéseknek pozitív hozadéka volt. 
Ez még a megemelt bér elfogadása esetén is jelentős pozitív szaldót mutat. Azért kértük az 
üzemeltetőtől a szöveges kiegészítést, hogy ezt a 12 millió forintos és ezt a 45 %-os játékot próbáljuk 
egy picit alátámasztani, hogy egyáltalán mi okozta ezt a növekményt. Ezt lehet elfogadni, lehet nem-
elfogadni, de az biztos, hogy ezen a területen az elkövetkezendő időszakban, és ezt megbeszéltük, 
következetes rendet kell és mindkét fél számára kiszámíthatóságot kell az elkövetkezendő időszakra 
biztosítani. A bevételek és kiadások ellenőrzése a Városgondnokság és a Városüzemeltetési Iroda 
feladata. Tehát itt nem történt olyan dolog, amire jóváhagyás nem volt. A másik kérdés volt a hűtő 
kérdés. Jóváhagyást kért a Városgondnokságtól, hogy ezt a nagy javítást ilyen áron elvégezzék. 
Városgondnokság megadta, ő felel érte. Kellett a működéshez? Kellett a működéshez. Tavaly egy 
csomó dolgot a helyére tettünk, a hűtő kérdést is. Én úgy gondolom, hogy a temető az egy sírpark, és 
bár lett volna mindig ilyen állapotban, mint most.  
A másik kulcskérdés az, amire az üzemeltető az előbb utalt, ha mi most száz akármilyen típusú 
sírhelyet készítettünk, mert így döntünk azt őneki kell előre fizetni, és mi majd jövő májusban vagy 
júniusban mondunk rá valamit, tehát én ezt mondtam a megbeszélésen is, lehet ezt másképp csinálni, 
vegyük csináljuk mi, intézményünkön keresztül, és akkor tisztában leszünk vele, hogy mi hogyan 
működik, így pedig ellenőrizzük, hogy minél jobban működjön.  
Egyenként fogunk szavazni. A 2. sz. határozati javaslatnál van egy sajtóhiba a számokban, majd 
mondom, de Jurinovits Miklósnak adom meg a szót. 
 
Jurinovits Miklós:  Köszönöm szépen polgármester úr. A Pénzügyi bizottsági ülésen sok mindent 
érintettünk, és azt hiszem elég jól kiveséztük a nyitott kérdéseket. Ott is elmondta, hogy nincs azért 
túlzottan könnyű helyzetben az üzemeltető, és itt most nem térnék ki arra, hogy fele annyi koporsós 
temetés van és másra. Ha csak azt nézzük meg alapul, hogy a régi síremlékeket kézi erővel kell 
elbontani, hiszen gépeken nem tudnak bejutni a sírok közé, és mivel Tamással beszéltem erről már 
korábban is, pontosan tudom azt, hogy az általuk elvégzett munka és költsége, ami megjelenik ebben 
a beszámolóban, az tizedével kevesebb, mint amennyiért várhatóan egy vállalkozó elvégezte volna 
ezt a munkát. Ezenkívül fontos az is, hogy az energiaárak elszaladtak, és egyedi szerződést kötnek 
vele. Tehát, ha valaki megnézi, akkor látja, hogy nem azon az áron kapja a villamosenergiát különben, 
mint amennyiért az önkormányzat, és ez nem az ő hibája, hanem nemes egyszerűséggel a 
vállalkozóval így szerződik az E-ON. Ebből is látszik az, hogy az előző évhez képest nagyjából 
háromszorosa vagy kicsivel több mint háromszorosa lett a villamos-energia költség. Én csak ennyit 
szerettem volna elmondani kiegészítésként köszönöm,  
 
További kérdés, vélemény, hozzászólási igény nem volt.  
 
A polgármester szavazásra bocsátotta a határozati javaslat 1. pontját, melyet a Képviselő-testület 5 
igen, 2 nem szavazattal elfogadott. 
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Polics József: Tájékoztatom a Tisztelt Képviselő-testületet, hogy a 2. pontban az összeg helyesen: 
12.513.338-,Ft,  
 
Ezután a polgármester szavazásra bocsátotta a határozati javaslat 2. pontját fenti módosítással egyben, 
melyet a Képviselő-testület 5 igen, 2 nem szavazattal elfogadott. 
 
Majd a polgármester szavazásra bocsátotta a határozati javaslat 3. pontját, melyet a Képviselő-testület 
7 igen szavazattal, egyhangúlag elfogadott. 
 
Végül a polgármester szavazásra bocsátotta a határozati javaslat 4. pontját, melyet a Képviselő-
testület 7 igen szavazattal elfogadott és a szavazások után az alábbi határozatot hozta:    
 

67/2024. (VI.26.) sz. határozat 
 

Komlói Temetkezési Kft. 2023. évi tevékenységéről szóló beszámoló 
 

A Képviselő-testület – a polgármester előterjesztésében, valamint a Pénzügyi, Ellenőrzési és 
Gazdasági Bizottság javaslatának figyelembevételével – megtárgyalta a Komlói Temetkezési Kft. 
2023. évi beszámolójáról szóló előterjesztést, és az alábbi határozatot hozza:   
 

1. A Képviselő-testület a Komlói Temetkezési Kft. (a továbbiakban: Vállalkozó) a komlói 
köztemetőben végzett 2023. évi tevékenységéről szóló beszámolóját elfogadja. 
  

2. A Képviselő-testület jóváhagyja a Vállalkozó által a 2023. évi beszámolóban kérelmezett 
45%-os mértékű, összesen nettó 12.513.338.-Ft Munkabér és járulék megtérítési igényt. 
 
Felelős:  Polics József polgármester 
Határid ő:  azonnal 
 

3. A Képviselő-testület jóváhagyja, a beszámolóban részletezett bevételek terhére a temető 
területén lévő, a„W” és a „ZS” parcella közötti útszakaszasz aszfaltozását. 
 
Felelős:  Polics József polgármester 
Határid ő:  2024. szeptember 30. 

 
 

4. A Képviselő-testület utasítja az aljegyzőt, hogy a 2025. évi villamosenergia beszerzéshez 
kapcsolódó közbeszerzési eljárásban a 7300 Komló, 8303. helyrajzi számon lévő köztemetőt 
fogyasztási helyként szerepeltesse. 
 
Felelős:  dr. Müller József aljegyző 
Határid ő:  2024. október 31. 
 

6. sz. napirend 
 

A Képviselő-testület szervezeti és működési szabályzatáról szóló 19/2022. (XI.24.) 
önkormányzati rendelet módosítása 
Előadó: Polics József polgármester  
 
Polics József: Az előterjesztést a Jogi, ügyrendi és közbeszerzési bizottság tárgyalta és elfogadásra 
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javasolja. Van-e frakcióvélemény, kérdés, hozzászólási igény? dr. Barbarics Ildikót illeti a szó. 
 
dr. Barbarics Ildikó:  Köszönöm a szót. Mint ahogy a bizottsági ülésen is elmondtam azért itt is 
szeretném elmondani, hogy korábban mi is kezdeményeztük ezt a módosítást, mert nyilván, amikor 
a választások megkezdődtek és frakció tagunk, frakciótársa ellen indult, úgy gondoltuk, legalábbis 
számunkra az értékrendünk szerint, az egy frakcióba tartozás az nem lehetséges. Időközbe 
képviselőtársam is beadta és így került elénk írásban ez az anyag, amit természetesen támogatunk. 
Köszönöm.  
 
Polics József. Köszönöm szépen. Kispál Lászlót illeti a szó. 
 
Kispál László: Köszönöm a szót, és bíztam benne, hogy lesz olyan tapintatos és megfontolt a 
frakcióvezető asszony, hogy nem kér magyarázatot egy kilépésre. Hát nem volt az, akkor adok 
magyarázatot. Régóta megfogalmazódott bennem az a döntés, hogy a frakcióból ki kéne lépnem. Én 
Komlóra esküdtem fel, azokra a fejlesztésekre, ami megvalósult. Én büszke vagyok arra, hogy olyan 
frakciónak voltam egy darabig a tagja, amelyik a választási kampány előtt még nem felejtette el, hogy 
a városért kell dolgozni. Azt kell tenni, hogy a város megragadjon minden külső forrást, és nem tudom 
másképp elmagyarázni, ingyen pénzt, amelyik azokat a fejlesztéseket hozza a városba, amelyek 
történtek. Nehéz felsorolni, de úgy gondolom, hogy a Juhász Gyula utca végig, ami nem mindenkinek 
mond sokat, hiszen nem mindenki jár arra, hogy ránk kényszerített rekultiváció helyett egy gyerek 
paradicsom jött létre, vagy mondhatnám a piacot és a buszpályaudvart, meg egyebeket. Amikor pár 
hónappal ezelőtt egy frakcióülésen az előfordulhatott, hogy kampánytémává teszünk egy tudvalevő 
városnak gazdasági kárt okozó döntést, akkor már bennem megingott az a bizalom, ami egy 
frakcióban meg kell, hogy legyen egymás irányában, hogy itt az egyéni érdek felül írjon egy 
városérdeket. Aztán az a szégyenteljes eset is előfordult, hogy 3 képviselő ott maradva, nem tudva, 
hogy miért maradok távol a testületi ülésről, a testületi ülést követő 5 perc múlva arról nyilatkozott, 
hogy én miattam nem lett a közvilágítás visszakapcsolva. Hát nem kértem helyesbítést a televízióban, 
nem kértem helyesbítést a Facebookon vagy magyarázatot, mert 3 ember önkényes akciója nem 
frakció. Ekkor még mindig az volt, hogy azért lehet itt a városért tenni, de amikor a kampányba az 
jött elő, hogy a frakcióvezető asszony és a polgármester jelölt asszony azt mondja, hogy 
látványberuházásokat nem támogat, akkor vállalkozóként már kiverte a biztosítékot bennem. Ha neki 
vállalkozás-ellenessége és az a látványberuházás ellenessége, amelyik az előbb már fölsoroltam de 
sorolhatnék a piactól buszpályaudvarig vagy a Petőfi tért, hiszen azt gondolom, az emberek pont azt 
várják, ha Petőfi téren végigmegy, hogy Szilvásban is talán lehet majd ilyen, és elindult már a tervezés 
a belvárosban a 48-as tértől a Zengő áruházig, hogy ott is lehet talán majd olyan csoda, mint Petőfi 
téren, és kell.  A frakcióvezető asszony is azzal kampányol, hogy látványberuházásokat nem 
támogat. Én Komlóra esküdtem fel. fejlesztésekre koncentráltan, az az 5 éves munka, amit 
alpolgármesterként eltöltöttem, apró pontként, néha talán megjelent ingatlanok értékesítésében, 
ingatlanok kezelésében, és mindenképpen a szavazatommal a fejlesztések mindenképpeni idehozatala 
és mindennek a megragadása. Ez ellen dolgozott a frakció elnök asszony, és bennem az a döntés 
született meg, ennek a frakciónak már nem szeretnék tagja lenni. Az, hogy választásokon elindulok 
függetlenként, az kinek segít, kinek kárt okoz. Én nem tudom, hogy kinek segítettem, kinek okoztam 
kárt, de engem az az öröm ért, hogy szűk baráti körön, túlértékelve annyi szavazatot kaptam, amennyi 
bizalmat ébreszt az emberekben. Nem támogatott polgármesterjelölt, nem támogatott egy közös 
kampány, sőt magam sem kampányoltam igazán, szórólap kivételével mást nem nagyon helyeztem 
el, és mégis azt kaptam. Azt hiszem, hogy a megbecsülés irányomban megjelent a választók 
akaratából, ezt én értékelem, és kevésbé jelent meg megbecsülés a saját frakcióm részéről, amelyik 5 
éven keresztül soha nem támogatott, ahol lehetett gáncsoskodott. Akár a KBSK 100, akár a KBSK 
fejlesztése elképzelésekben nem tudott és szerintem nem akart segíteni, és azt a küzdelmet kellett 
végig folytatnom középen állva, hogy a város ne szenvedjen kárt. Ami jöhet, az jöjjön, és egyesek 
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pedig mérjék le, hogy az a politikai hangulat, ami megjelenik országosan, azt egyesek miért nem 
tudták egyéni sikere váltani. Ezt más mérje föl magában, és köszönöm, hogy a frakció tagja lettem és 
költségvetéstől kezdve mindent megszavaztunk, veszekedések árán is, de a városban nem okoztunk 
kárt és a városban fejlesztések mellett állt a frakció végig, a vége kivételével. A vége kivételével 
léptem ki a frakcióból, ennek már nem akarok tagja lenni. Köszönöm szépen. 
 
Polics József: Köszönöm szépen. Kíván-e még valaki hozzászólni? Akkor a vitát lezárom, én úgy 
gondolom, hogy ehhez nekem hozzászólni nem kell.  Tudom mondani horvátul is, de magyarul is, 
van egy jó mondás „hallgatni arany”. 
 
További kérdés, vélemény, hozzászólási igény nem volt. 
 
A polgármester szavazásra bocsátotta a rendelet-tervezetet, melyet a Képviselő-testület minősített 
többséggel, 7 igen szavazattal, egyhangúlag elfogadott és az alábbi rendeletet alkotta: 
 

Komló Város Önkormányzata Képviselő-testületének 11/2024. (VI. 27.) önkormányzati 
rendelete 

a Képviselő-testület Szervezeti- és Működési Szabályzatáról szóló 19/2022. (XI.24.) 
önkormányzati rendelet módosításáról 

Komló Város Önkormányzat Képviselő-testülete az Alaptörvény 32. cikk (2) bekezdésében 
meghatározott eredeti jogalkotói hatáskörében, az Alaptörvény. 32. cikk (1) bekezdés d) pontjában 
meghatározott feladatkörében eljárva a következőket rendeli el: 

1. § 

A Képviselő-testület Szervezeti- és Működési Szabályzatáról szóló 19/2022. (XI. 24.) önkormányzati 
rendelet 10. melléklete az 1. melléklet szerint módosul. 

2. § 

Ez a rendelet a kihirdetését követő napon lép hatályba. 
 
Komló, 2024. június 26. 
 
 
 
 
  dr. Vaskó Ernő      Polics József 
 címzetes főjegyző      polgármester  
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1. melléklet a 11/2024. (VI. 27.) önkormányzati rendelethez 

1. A Képviselő-testület Szervezeti- és Működési Szabályzatáról szóló 19/2022. (XI. 24.) 
önkormányzati rendelet 10. melléklet 2.2.2. pontja helyébe a következő pont lép: 

„2.2.2. Frakció tagjai:Dr. Pál Gabriella, Hidegkuti Szabolcs, Jégl Zoltán, Gerencsér Ágnes, 
Jurinovits Miklós” 

2. A Képviselő-testület Szervezeti- és Működési Szabályzatáról szóló 19/2022. (XI. 24.) 
önkormányzati rendelet 10. melléklet 2. pontja a következő 2.3. ponttal egészül ki: 

„2.3. Független: Kispál László” 

Végső előterjesztői indokolás 

A Komló Összeköt Egyesület Frakcióban bekövetkezett személyi változások okán vált 
szükségessé módosítani a rendeletet. 

7. sz. napirend 
 

Munkahelyek támogatásáról szóló önkormányzati rendelet elfogadása 
Előadó: Polics József polgármester  
 
Polilcs József: A Pénzügyi, ellenőrzési és gazdasági bizottság, valamint a Jogi, ügyrendi és 
közbeszerzési bizottság tárgyalta és elfogadásra javasolja. Tájékoztatom a Tisztelt Képviselő-
testületet, hogy a Pécs Baranya Kereskedelmi és Iparkamara komlói elnöksége a rendelet-tervezetet 
megtárgyalta, az abban foglaltakkal szemben kifogást nem emelt. Van-e frakcióvélemény? Kíván-e 
valaki kérdést feltenni, hozzászólni?  
 
Kérdés, vélemény, hozzászólási igény nem volt. 
 
A polgármester szavazásra bocsátotta a rendelet-tervezetet, melyet a Képviselő-testület minősített 
többséggel, 7 igen szavazattal egyhangúlag elfogadott és az alábbi rendeletet alkotta:  
 

Komló Város Önkormányzata Képviselő-testületének 12/2024. (VI. 27.) önkormányzati 
rendelete 

a munkahelyek támogatásáról 

Komló Város Önkormányzat Képviselő-testülete az Alaptörvény 32. cikk (2) bekezdésében 
meghatározott eredeti jogalkotói hatáskörében, az Alaptörvény 32. cikk (1) bekezdés a) pontjában 
meghatározott feladatkörében eljárva, a Pécs-Baranyai Kereskedelmi és Iparkamara és a 
Támogatásokat Vizsgáló Iroda véleményét kikérve a következőket rendeli el: 
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1. A rendelet hatálya 

1. § 

A rendelet személyi hatálya Komló Város Önkormányzat közigazgatási területén a székhellyel, 
telephellyel vagy fiókteleppel rendelkező, továbbá Komló Város Önkormányzat közigazgatási 
területén - jelen rendeletben szabályozott - támogatási kérelme alapján beruházni és ez által 
munkahelyet teremteni szándékozó természetes személyre, egyéni vállalkozóra, jogi személyre, jogi 
személyiség nélküli gazdasági társaságra, európai részvénytársaságra és európai szövetkezetre terjed 
ki (a továbbiakban: vállalkozás). 

2. Munkahelyek támogatása önkormányzati vagyonból 

2. § 

Az Európai Unió működéséről szóló Szerződés 107. és 108. cikkének a csekély összegű 
támogatásokra való alkalmazásáról szóló 2023. december 13-i (EU) 2023/2831 bizottsági rendelet (a 
továbbiakban: (EU) 2023/2831 bizottsági rendelet) és az európai uniós versenyjogi értelemben vett 
állami támogatásokkal kapcsolatos eljárásról és a regionális támogatási térképről szóló 37/2011. 
(III.22.) Kormányrendeletben (a továbbiakban: Kormányrendelet) foglalt feltételekkel, Komló Város 
Önkormányzata a munkahelyteremtés és a -megőrzés céljából támogatást nyújthat az önkormányzati 
vagyonból (a továbbiakban: támogatás) a mindenkori költségvetésének a figyelembevételével. E 
rendeletben nem szabályozott kérdésekben az (EU) 2023/2831 bizottsági rendeletben és a 
Kormányrendeletben foglalt rendelkezések az irányadóak. 

3. Értelmező rendelkezések 

3. § 

E rendelet alkalmazásában 
1. Állami támogatás: az európai uniós versenyjogi értelemben vett állami támogatásokkal 

kapcsolatos eljárásról és a regionális támogatási térképről szóló 37/2011. (III. 22.) Korm. 
rendelet (a továbbiakban: Atr.) 2. § 1. pontja szerinti támogatás; 

2. Átlátható formában nyújtott támogatás: Olyan támogatás, amelynél a bruttó támogatástartalom 
kockázatelemzés nélkül előre, pontosan kiszámítható; 

3. Bruttó támogatási egyenérték: a Szerződés 107. és 108. cikke alkalmazásában bizonyos 
támogatási kategóriáknak a belső piaccal összeegyeztethetővé nyilvánításáról szóló, 2014. 
június 17-i 651/2014/EU bizottsági rendelet 2. cikk 22. pontja szerinti támogatási összeg; 

4. Egy és ugyanazon vállalkozás: Az (EU) 2023/2831 bizottsági rendelet 2. cikk (2) bekezdése 
szerinti vállalkozás; 

5. Elsődleges mezőgazdasági termelés: a termőföld és az állattenyésztés az Európai Unió 
működéséről szóló szerződés I. mellékletében felsorolt termékeinek termelése az ilyen 
termékek jellegét megváltoztató további műveletek végrehajtása nélkül; 

6. Halászati és akvakultúra-termékek: a halászati és akvakultúra-termékek piacának közös 
szervezéséről, az 1184/2006/EK és az 1224/2009/EK tanácsi rendelet módosításáról, valamint 
a 104/2000/EK tanácsi rendelet hatályon kívül helyezéséről szóló, 2013. december 11-i 
1379/2013/EU európai parlamenti és tanácsi rendelet 5. cikk a) és b) pontjában meghatározott 
termékek; 

7. Támogatási intenzitás: az Atr. 2. § 15. pontja szerinti mutató; 
8. Támogatástartalom: az Atr. 2. § 19. pontja szerinti érték. 
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4. Csekély összegű támogatásra vonatkozó szabályok 

4. § 

(1) A kedvezményezett és a vele egy és ugyanazon vállalkozásnak minősülő vállalkozások részére az 
(EU) 2023/2831 bizottsági rendelet hatálya alá tartozó, bármely három év során Magyarországon 
odaítélt csekély összegű támogatás (ezen alcím alkalmazásában a továbbiakban: támogatás) bruttó 
támogatástartalma nem haladhatja meg a 300 000 eurónak megfelelő forintösszeget, figyelembe véve 
az (EU) 2023/2831 bizottsági rendelet 3. cikk (8) és (9) bekezdését. 

(2) A kedvezményezettnek az (EU) 2023/2831 bizottsági rendelet 7. cikk (4) bekezdése 
figyelembevételével - az ott meghatározott feltételek teljesítésének megállapítására alkalmas módon 
- nyilatkoznia kell a részére a támogatás odaítélését megelőző három év (háromszor 
háromszázhatvanöt nap) során nyújtott csekély összegű támogatások támogatástartalmáról. 

(3) A támogató a kedvezményezett részére az (EU) 2023/2831 bizottsági rendelet 7. cikk (4) 
bekezdésével összhangban igazolást állít ki a támogatás összegéről bruttó támogatási egyenértékben 
kifejezve, és annak csekély összegű jellegéről, közvetlenül utalva az (EU) 2023/2831 bizottsági 
rendeletre. 

(4) A támogatás, az (EU) 2023/2832 bizottsági rendelet alapján nyújtott támogatás kivételével, más 
csekély összegű támogatásokról szóló rendeletek alapján nyújtott csekély összegű támogatással az (1) 
bekezdésben meghatározott értékhatárig halmozható. 

(5) A támogatás halmozható azonos elszámolható költségek vagy azonos kockázatfinanszírozási célú 
intézkedés vonatkozásában nyújtott állami támogatással, ha a halmozás következtében az odaítélt 
támogatások nem lépik túl a csoportmentességi rendeletekben vagy az Európai Bizottság jóváhagyó 
határozatában meghatározott legmagasabb támogatási intenzitást vagy összeget. 

5. § 

(1) Az (EU) 2023/2831 bizottsági rendelet 1. cikk (1) bekezdése szerint nem nyújtható csekély 
összegű támogatás: 
a) az 1379/2013/EU rendelet 5. cikkének a) és b) pontjában meghatározott halászati és 

akvakultúra-termékek elsődleges előállításával foglalkozó vállalkozásoknak; 
b) az 1379/2013/EU rendelet 5. cikkének a) és b) pontjában meghatározott halászati és 

akvakultúra-termékek feldolgozása és forgalmazása területén működő vállalkozásoknak, 
amennyiben a támogatás összegét a piacon vásárolt vagy forgalomba hozott termékek ára vagy 
mennyisége alapján határozzák meg; 

c) az elsődleges mezőgazdasági termeléssel foglalkozó vállalkozásoknak; 
d) a mezőgazdasági termékek feldolgozásával és forgalmazásával foglalkozó vállalkozásoknak 

nyújtott támogatás, a következő esetekben: 
da) amennyiben a támogatás összege az elsődleges termelőktől beszerzett vagy az érintett 

vállalkozások által forgalombahozott ilyen termékek ára vagy mennyisége alapján kerül 
rögzítésre; 

db) amennyiben a támogatás feltétele, hogy azt teljesen vagy részben továbbadják az 
elsődleges termelőknek; 

e) a harmadik országokba vagy tagállamokba irányuló exporttal kapcsolatos tevékenységekhez 
nyújtott támogatás, nevezetesen az exportált mennyiségekhez, az értékesítési hálózat 
kialakításához és működtetéséhez, vagy az exporttevékenységgel összefüggésben felmerülő 
egyéb folyó kiadásokhoz közvetlenül kapcsolódó támogatás; 
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f) az importtermékekkel szemben hazai termékek használatához kötött támogatások. 

(2) Amennyiben egy vállalkozás az (1) bekezdés a), b), c) vagy d) pontjában halászati és 
mezőgazdasági ágazatokban, valamint az (EU) 2023/2831 bizottsági rendelet hatálya alá tartozó 
ágazatokban egyaránt végez tevékenységet, az (EU) 2023/2831 bizottsági rendelet szabályait 
kizárólag ez utóbbi ágazatokban nyújtott támogatásokra kell alkalmazni, feltéve, hogy a 
kedvezményezett a tevékenységek szétválasztása vagy a költségek megkülönböztetése által biztosítja, 
hogy az (EU) 2023/2831 bizottsági rendelet hatálya alól kizárt ágazatokban végzett tevékenységek 
nem részesülnek az (EU) 2023/2831 bizottsági rendelet szerinti csekély összegű támogatásban. 

(3) Az (EU) 2023/2831 bizottsági rendelet hatálya alá tartozó támogatás kizárólag átlátható formában 
nyújtott támogatásként nyújtható. 

5. Munkahelyek támogatásának célja 

6. § 

A támogatás célja, hogy: 
a) elsősorban a komlói lakóhellyel rendelkező álláskeresők felvétel a helyben működő vagy 

Komlóra települő munkáltatók növeljék a foglalkoztatottságot, 
b) javuljon Komló Város és a helyben működő foglalkoztatók versenyképessége, továbbá 
c) Komló Város Önkormányzata, mint bérbeadó a nem lakás céljára szolgáló helyiségekre 

(épületek, épületrészek, egyéb ingatlanok) megállapított bérleti díj határozott időre történő 
mérséklésével vagy elengedésével hozzájáruljon a komlói állandó lakóhellyel rendelkező 
munkavállalók foglalkoztatotti jogviszonyának támogatási időre történő megőrzéséhez. 

6. A munkahelyek támogatásának formái 

7. § 

(1) A támogatás formája a támogatási szerződésben vállalt feltételek esetén: 
a) ingatlan kedvezményes tulajdonba adása, 
b) ingatlan kedvezményes bérbeadása, 
c) a) és b) pontokba foglalt támogatásokkal együtt vagy önállóan kedvezményezett részére vételi 

jog biztosítása, 
d) kamattámogatás, 
e) beruházáson alapuló munkahelyteremtéssel összefüggő működési kiadások (így különösen: bér, 

járulék, készletfinanszírozás), díjak részbeni átvállalása, 
f) beruházáshoz szükséges munkák, tanulmányok elvégeztetése, 
g) munkahelyteremtéssel érintett leendő foglalkoztatottak képzési, helyi lakhatási kiadásaihoz 

történő hozzájárulás, amennyiben ezen kiadások a munkáltatót terhelik, 
h) pályázati önerő kiegészítése, 
i) bérleti díjkedvezmény, ezen belül: 

ia) bérleti díj legfeljebb 12 hónapra vonatkozó történő mérséklése, vagy ib) a bérleti 
szerződésben rögzített, infláció mértékével megegyező díjemelés 12 hónapra vonatkozó 
felfüggesztése, 

ib) bérleti díj legfeljebb egy naptári évre történő elengedése, vagy 
j) egyéb, nem pénzbeli juttatás. 
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(2) Az (1) ia)-ib) pontjaiban foglalt díjkedvezmény azon kérelmező részére nyújtható, aki igazolja, 
hogy a bérleti díj teljes egészében vagy az infláció mértékével emelt összegében történő megfizetése 
veszélyeztetné a gazdálkodási tevékenységét. 

(3) Az (1) ic) pontban foglalt díjkedvezmény azon kérelmező részére nyújtható, amely legalább 60 fő 
komlói állandó lakost foglalkoztat, és tevékenysége elősegíti a kiemelt városi és társadalmi célok 
megvalósítását. 

(4) Az (1) ia) pontban rögzített díjkedvezmény mértéke 5 fő komlói állandó lakos foglalkoztatottig 
legfeljebb 50 %-ban, 5 fő felett legfeljebb 75 %-ban határozható meg. 

(5) Az (1) ib) pont szerinti bérleti díjkedvezmény alkalmazását követően a támogatott időszakra 
irányadó inflációs mérték utólag nem érvényesíthető. 

(6) Az (1) bekezdésben foglalt támogatási formák közül egy kérelmezhető. 

7. A támogatás odaítélésére irányuló eljárás 

8. § 

(1) A vállalkozás az új munkahelyek létesítése, vagy az új munkahelyeket eredményező beruházás 
működésének megkezdése előtt Komló Város Önkormányzatának címzett magyar nyelvű írásbeli 
kérelmében igényelheti a támogatást. A bérleti díjkedvezményre irányuló kérelmet a támogatással 
érintett időszakot megelőző év október 30-áig kell benyújtani. 

(2) A kérelemnek tartalmaznia kell: 
a) a kérelmező megnevezését, adószámát, statisztikai számát, cégjegyzékszámát, képviselőjét, 

székhelyét, 
b) a kérelmező képviselőjének hiteles aláírási címpéldányát, folyamatos elérhetőségeit (cím, 

telefon, mobiltelefon, telefax, e-mail cím), 
c) a kérelmező harminc napnál nem régebbi cégkivonatát, 
d) a kérelmező nyilatkozatát, hogy adó-, vám-, illeték-, társadalombiztosítási vagy egyéb 

köztartozása nem áll fenn, valamint arról, hogy hozzájárul, hogy az ezzel kapcsolatos adatokat 
az önkormányzat az érintett szervekhez intézett megkereséssel beszerezze, 

e) a kérelmező nyilatkozatát arról, hogy tiltott támogatások miatt nem áll fenn visszatérítési 
kötelezettsége az Európai Bizottság felé, 

f) a kérelmező nyilatkozatát arról, hogy nem áll csődeljárás, felszámolási eljárás hatálya alatt, 
vagy nem áll végelszámolás alatt, 

g) az igényelt támogatás összegének felső határát, az igényelt támogatások formáit, 
h) az igényelt támogatásokkal megvalósítani kívánt munkahelyteremtést és a kapcsolódó 

beruházást, annak tervezett bekerülési költségeinek feltüntetésével, vagy az igényelt bérleti 
díjkedvezmény típusát és indokait a megtartani kívánt munkavállalói létszám ismertetésével, 

i) a kérelem benyújtásakor foglalkoztatottak létszámát, továbbá a beruházás vagy a 
munkahelyfejlesztés során létrejövő új munkahelyek számát és az azokhoz kapcsolódó 
foglalkoztatási módokat (teljes-, részmunkaidőben vagy egyéb módon) és időszakot, 

j) a kérelmező nyilatkozatát arról, hogy magára nézve kötelezőnek ismeri el az e rendeletben 
szabályozott ellenőrzést, 

k) a kérelmező nyilatkozatát arról, mely szerint elfogadja, hogy az e rendeletben szabályozott, 
továbbá a kérelmében és a támogatási szerződésben vállalt kötelezettségei megsértése esetén a 
nyújtott támogatásokat köteles az önkormányzat felé a visszafizettetési kamatlábbal növelt 
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összegben visszafizetni, vagy a támogatási szerződésben rögzítetteknek megfelelően támogató 
részére ellentételezni, 

l) a kérelmező nyilatkozatát arról, hogy az általa e rendelet alapján kérelmezett csekély összegű 
támogatással nem lépi túl a 4. § (4)-(5) bekezdésében foglalt támogatáshalmozódási kereteket, 
egyúttal kérelmező benyújtja a csekély összegű támogatáshalmozódási szabályoknak 
megfelelő kimutatását az általa a támogatás odaítélését megelőző három évben 
Magyarországon igénybevett csekély összegű támogatásokról, 

m) a kérelmező előzetes hozzájárulását ahhoz, hogy valamennyi számlavezető pénzintézetéhez 
tartozás-elismerési nyilatkozaton alapuló felhatalmazást nyújt be, amely alapján a 
számlavezető pénzintézet – a támogatási szerződés vagy önkormányzati rendelet 
kedvezményezett általi megszegése esetén – köteles a jogosulatlanul igénybe vett támogatás és 
visszafizettetési kamat összegét az Önkormányzat javára a kedvezményezett bankszámlájáról 
felhatalmazó levélen alapuló beszedési megbízás útján beszedni, vagy a kérelmező előzetes 
nyilatkozatát arról, hogy a támogatás visszafizettetési kamattal növelt összegének megfelelő 
egyéb likvid pénzügyi biztosítékot nyújt Komló Város Önkormányzat javára, 

n) a kérelmező előzetes hozzájárulást ahhoz, hogy a támogatás kérelmezésével, továbbá 
felhasználásával, elszámolásával vagy ellenőrzésével kapcsolatos adótitkokat az önkormányzat 
az illetékes adóhatóságtól beszerezheti, megismerheti és kezelheti, 

o) a bér- és járulék támogatása esetében a kérelmező nyilatkozatát arról, hogy a kérelmezett 
támogatás más egyéb ilyen célú támogatásokkal együtt az érintett időszakban nem haladja meg 
a támogatott foglalkoztatotti bér és járulék elszámolható költségeinek a 4. § (1)-(2) 
bekezdéseiben meghatározott mértéket, és 

p) igazolást arra vonatkozóan, hogy a kérelmezőnek nincs lejárt esedékességű tartozása Komló 
Város Önkormányzat Városgondnoksága, a helyi hulladékgazdálkodási közszolgáltató, a helyi 
víziközmű-szolgáltató és a Komlói Fűtőerőmű Zrt. felé. 

(3) A támogatás iránti kérelemnek tartalmaznia kell a (2) bekezdésben meghatározott mellékleteket, 
adatokat, nyilatkozatokat. 

(4) A kérelmező az e §-ban meghatározottakon túl a beruházás megvalósításának, valamint a tervezett 
új munkahelyek további részletezésére, valamint a kérelem elbírálásához szükséges további 
dokumentumok benyújtására kötelezhető a támogatásról szóló döntést megelőzően. 

9. § 

(1) A kérelmet Komló Város Jegyzőjéhez (a továbbiakban: jegyző) kell írásban benyújtani. 

(2) A jegyző a kérelem benyújtását követő öt munkanapon belül megvizsgálja, hogy a támogatási 
kérelem megfelel-e a jelen támogatási programban foglalt feltételeknek, és ezt a kérelmező számára 
írásban visszaigazolja.  
Amennyiben a kérelem nem felel meg a jelen támogatási programban meghatározott feltételeknek, a 
jegyző az érintett pontok megjelölésével hiánypótlásra szólítja fel a kérelmezőt. A felhívás 
kézhezvételét követő öt munkanapon belül a tájékoztatásban rögzítetteknek megfelelően kérelmező 
módosíthatja, kiegészítheti a kérelmét. Eredménytelen hiánypótlási felhívást követően a jegyző 
megszünteti eljárást, és erről tájékoztatja a kérelmezőt. 

(3) Amennyiben a kérelemben foglaltak megfelelnek a rendeletben meghatározott feltételeknek, a 
polgármester a kérelmet a képviselő-testület elé terjeszti. 
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(4) A képviselő-testület a soron következő vagy rendkívüli ülésén dönt a támogatásról. A döntése 
során a képviselő-testület jogosult az igényelt összegű támogatástól eltérő összegű támogatást is 
megállapítani, vagy egyes támogatási formák iránti kérelmet teljes egészében elutasítani. 

(5) A képviselő-testület döntéséről a polgármester a döntés meghozatalától számított öt munkanapon 
belül írásban tájékoztatja a kérelmezőt. 

8. A támogatásra vonatkozó egyéb szabályok 

10. § 

(1) Az 5. § (1) bekezdésében meghatározottakon túl nem nyújtható támogatás: 
a) azon igénylő részére, amellyel szemben az Európai Bizottságnak valamely támogatás 

visszafizetésére kötelező határozata van érvényben, 
b) csődeljárás, felszámolási eljárás vagy végelszámolás alatt álló szervezetnek, 
c) ha a 7. § (1) e) pont szerint kérelmezett támogatás összegét nem haladja meg a kapcsolódó 

beruházással összefüggésben kifizetendő kiadások értéke, vagy 
d) a kérelmezőnek lejárt esedékességű tartozása van Komló Város Önkormányzat 

Városgondnoksága, a helyi hulladékgazdálkodási közszolgáltató, a helyi víziközmű-szolgáltató 
vagy a Komlói Fűtőerőmű Zrt. felé. 

(2) A kedvezményezett a csekély összegű támogatási jogcímen nyújtott támogatáshoz kapcsolódó 
minden iratot az odaítélést követő 10 pénzügyi évig köteles megőrizni és a támogatást nyújtó ilyen 
irányú felhívása esetén a kedvezményezett azokat köteles bemutatni. A csekély összegű támogatási 
jogcímen nyújtott támogatásokról a Bizottság kérésére 20 munkanapon belül információt kell 
szolgáltatni. 

9. A támogatási szerződés 

11. § 

(1) A támogatási szerződést írásba kell foglalni. 

(2) A támogatási szerződésnek legalább a következőket kell tartalmaznia: 
a) felek meghatározását valamennyi azonosító adataikkal együtt, 
b) a támogatott munkahelyfejlesztés vagy beruházás beazonosításához szükséges adatokat, 

beleértve a beruházás tervezett költségeit, és az újonnan foglalkoztatni tervezett munkavállalói 
létszámot a kapcsolódó foglalkoztatási módokkal tételesen, továbbá a megítélt bérleti 
díjkedvezmény típusát és az erre tekintettel megtartani kívánt munkavállalói létszám 
ismertetését, 

c) a vállalt beruházás, munkahelyteremtés megvalósításának határidejét és időszakát, 
d) a támogatás(oka)t odaítélő döntés számát, 
e) a támogatás pontos – szükség szerint diszkontált – összegét (bruttó támogatástartalomban 

kifejezve) és annak csekély összegű jellegét a vonatkozó közösségi szabályok hivatkozásával, 
f) kedvezményezett szerződésszegése vagy az önkormányzati rendeletben foglalt kötelezettsége 

megsértésének esetére a nyújtott támogatások és a visszafizettetési kamatok megfizetésére, 
ellentételezésére vonatkozó rendelkezéseket, 

g) az ellenőrzések kedvezményezett általi tűrésére vonatkozó kötelezettségvállalást, 
h) a kedvezményezett felhatalmazását arra vonatkozóan, hogy az önkormányzat a támogatással 

érintett foglalkoztatások adatait megismerheti, 
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i) a kedvezményezett hozzájárulását ahhoz, hogy a részére megítélt támogatással kapcsolatos 
támogatói közzétételi kötelezettség teljesítése során az önkormányzat közzé teheti a kérelmező 
ide tartozó adatait, 

j) a kedvezményezett kötelezettségvállalását arra, hogy a 8. § (2) m) pontja szerinti pénzügyi 
biztosítékokat a támogatási szerződés megkötését követően nyolc napon belül megadja Komló 
Város Önkormányzat javára, amelynek meglétét igazolja a támogató felé, továbbá az ezt 
követően nyitott bankszámlái esetében is így jár el a felhatalmazó levélen alapuló beszedési 
megbízások tekintetében, 

k) a kedvezményezett tartozás-elismerést is magában foglaló nyilatkozatát arról, hogy a 
támogatási szerződés kedvezményezett általi megszegése vagy az önkormányzati rendeletben 
foglalt kötelezettsége megsértése esetén az Önkormányzat a jogosulatlanul felhasznált 
támogatás összegét (értékét) a visszafizettetési kamattal növelt összegben – a kedvezményezett 
tartozás-elismerése miatt – külön polgári peres vagy nemperes eljárás mellőzésével a 8. § (2) 
m) pontjában rögzített beszedéssel vagy pénzügyi biztosítékkal érvényesítheti, és 

l) a kérelmező hozzájárulást ahhoz, hogy a támogatás felhasználásával, elszámolásával vagy 
ellenőrzésével kapcsolatos foglalkoztatási adatokat, adótitkokat az önkormányzat az illetékes 
adóhatóságtól beszerezheti, megismerheti és kezelheti. 

(3) A támogatási szerződésben az Önkormányzatnak utalnia kell az (EU) 2023/2831 bizottsági 
rendeletre és a csekély összegű támogatáshalmozódási szabályokra, továbbá ezekkel kapcsolatban a 
támogatott által tett nyilatkozatra. 

(4) A nem pénzbeli támogatásokkal kapcsolatos kedvezményezett általi szerződésszegés vagy 
önkormányzati rendeletben foglalt kötelezettségszegés esetén alkalmazandó visszatérítési 
kötelezettség tartalmát a támogatásról szóló döntés meghozatalakor hagyja jóvá a képviselő-testület. 

(5) A támogatási szerződést legkésőbb a támogatás odaítéléséről szóló képviselő-testületi döntés 
meghozatala évének utolsó napjáig kell a kedvezményezettnek aláírnia. Amennyiben a 
kedvezményezett e határidőig a támogatási szerződést bármely okból nem írja alá, a támogatás 
igénybevételére e határidőn túlmenően nincs mód, a döntés hatályát veszti. 

12. § 

(1) Kedvezményezett a támogatási szerződés módosítására vonatkozó kérelmet nyújthat be Komló 
Város Önkormányzatához a támogatási időszak lejárta előtti 60. napig, amennyiben a támogatási 
szerződésben vállalt kötelezettségeit nem tudja az abban rögzített időben és módon teljesíteni. A 
kedvezményezett kérelméről a soron következő ülésén dönt a képviselő-testület. 

(2) Az (1) bekezdés szerint benyújtott kérelem alapján a képviselő-testület dönthet: 
a) támogatási szerződés felmondásáról és a jogosulatlanul felhasznált támogatás visszafizettetési 

kamattal növelt összegben történő visszaköveteléséről, 
b) a kedvezményezett támogatási szerződésben vállalt kötelezettségeinek legalább 75 %-os 

teljesítése esetén a támogatási szerződés módosításáról és a jogosulatlanul felhasznált 
támogatás visszafizettetési kamattal növelt összegben történő visszaköveteléséről, vagy 

c) a támogatási szerződés kérelemnek megfelelő módosításáról azzal, hogy az eredetileg vállalt 
kötelezettségeknek összességében teljesülniük kell. Ennek megfelelően rögzíteni kell az 
elszámolás idejét és módját is, továbbá a módosított támogatási időszakra biztosítania kell a 
kedvezményezettnek a 8. § (2) m) pont szerinti beszedés lehetőségét vagy a pénzügyi 
biztosítékot. 
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10. A támogatások végrehajtása 

13. § 

(1) Az önkormányzat az aláírt támogatási szerződésben rögzítettek szerint folyósítja vagy érvényesíti 
a támogatást. 

(2) A támogatás folyósításának, nyújtásának (több részletben folyósított támogatás esetén az egyes 
részletek folyósításának) feltétele, hogy a kedvezményezett az állami és az önkormányzati 
adóhatóságok által kiállított adóigazolással bizonyítja, hogy nincs lejárt esedékességű adó-, vám-, 
illeték-, társadalombiztosítási vagy egyéb köztartozása, továbbá hitelt érdemlően igazolja, hogy a 8. 
§ (2) m) pontja szerinti pénzügyi biztosítékok valamelyikét nyilvántartásba vette a kedvezményezett 
bankszámláit vezető pénzintézet. Az adótitok körébe tartozó adatokat az önkormányzat jogosult az 
érintett hatóságoktól közvetlenül is beszerezni és kezelni a kedvezményezett előzetes hozzájárulása 
alapján. 

(3) A 7. § (1) e) pontjának megfelelő, több részletben folyósítandó támogatás első részletének a 
folyósítási feltétele a vállalt beruházás megkezdésének dokumentumokkal való igazolása, illetve az 
utolsó részlet folyósításának a feltétele a vállalt beruházás befejezésének az igazolása. 

(4) A két időpont közötti folyósítások feltétele a beruházás előrehaladásának az igazolása. A 
képviselő-testület legalább 10 fő, legalább 1 éves foglalkoztatását biztosító kérelem esetén e szabály 
alkalmazásától eltekinthet. 

(5) A felek részéről aláírt támogatási szerződés egyik eredeti példányának megküldésével értesíti az 
önkormányzat az ingatlan kezelőjét, aki intézkedik a bérleti díj mérséklésének vagy elengedésének a 
nyilvántartásában történő rögzítéséről és érvényesítéséről. A megkeresés előfeltétele, hogy 
Kedvezményezett igazolta az önkormányzat felé a 13. § (2) bekezdésében foglalt kötelezettségének 
a teljesítését. 

11. A támogatások felhasználásának ellenőrzése 

14. § 

(1) A jegyző éves bontásban részletes nyilvántartást vezet az önkormányzat által folyósított 
támogatásokról. 

(2) A nyilvántartásnak tartalmaznia kell az alábbi adatokat: 
a) kedvezményezett adatai (a kedvezményezett neve, székhelye, cégjegyzékszáma, adószáma, 

statisztikai száma, adószáma, cégjegyzésre jogosult képviselőjének neve, elérhetőségei), 
b) a támogatást odaítélő önkormányzati döntés száma, 
c) a támogatás felhasználásának ellenőrzésére vonatkozó adatok (az ellenőrzés helye, ideje, a főbb 

megállapítások), 
d) a támogatott beruházás, valamint a támogatott munkahelyteremtés megkezdésének és 

befejezésének időpontja, 
e) a támogatáshalmozódással kapcsolatos adatok, és 
f) a támogatási intenzitás és a támogatástartalom. 

(3) A támogatási szerződéseket és a nyilvántartásban szereplő adatokat az Önkormányzat a jelen 
önkormányzati rendelet alapján odaítélt utolsó csekély összegű támogatás odaítélésének időpontjától 
számított tíz évig köteles megőrizni. 



27 

(4) A támogatások ellenőrzése a kedvezményezettnek a támogatások felhasználásáról készített 
pénzügyi és szakmai beszámolója alapján, elsősorban a rendelkezésre álló iratok, így különösen a 
beruházás tényleges költségeinek számszaki, számviteli ellenőrzésére terjed ki, továbbá a támogatott 
munkahelyfejlesztés – mennyiségi, foglalkoztatási módbeli és időbeli – megvalósulását igazoló iratok 
vizsgálatával, adóhatóság által rögzített adatok beszerzésével, vizsgálatával és kezelésével valósul 
meg.    
Helyszíni ellenőrzés esetén az önkormányzat képviseletében eljáró személy köteles legalább három 
munkanappal korábban előzetes értesítést kézbesíteni támogatottnak, továbbá jogosult az ellenőrzött 
iratokról másolatot készíteni. 

(5) A helyszíni ellenőrzés során az önkormányzat képviseletében eljáró személy jogosult vizsgálni, 
hogy a támogatott beruházásnál, munkahelyfejlesztésénél teljesülnek-e az (EU) 2023/2831 
rendeletben és a jelen önkormányzati rendeletben meghatározott további követelmények. 

(6) Az ellenőrzéseket munkaidőben (munkanapon 8 és 20 óra között) kell elvégezni. 

(7) Amennyiben az ellenőrzés során megállapítást nyer, hogy a kedvezményezett nem a támogatási 
szerződésnek megfelelően használta fel a támogatást vagy nem teljesítette a támogatási szerződésben 
vállalt kötelezettségeit, a képviselő-testület dönt a támogatási szerződés felmondásáról és a 
jogosulatlanul felhasznált támogatás visszafizettetési kamattal növelt összegben történő 
visszaköveteléséről a 11. § (2) k) pont szerint. A kedvezményezett legalább 75 %-os teljesítése esetén 
a képviselő-testület jogosult dönteni a támogatás arányos, visszafizettetési kamatokkal növelt összegű 
visszaköveteléséről. 

12. Záró rendelkezések 

15. § 

Ez a rendelet a kihirdetését követő napon lép hatályba. 

16. § 

E rendelet alapján az (EU) 2023/2831 bizottsági rendelet szerinti csekély összegű támogatásról 2031. 
június 30-ig lehet támogatási döntést hozni. 

13. Az Európai Unió jogának való megfelelés 

17. § 

Ez a rendelet a Bizottság Európai Unió működéséről szóló szerződés 107. és 108. cikkének a csekély 
összegű támogatásokra való alkalmazásáról szóló (EU) 2023/2831 bizottsági rendelet hatálya alá 
tartozó támogatást tartalmaz. 
 
Komló, 2024. június 26. 
 
 
 
 
  dr. Vaskó Ernő      Polics József 
 címzetes főjegyző      polgármester
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Általános indokolás 

Itt kerülnek pontosításra az igényelhető támogatások, illetve rendeződnek egy rendszerbe a 
korábban két külön önkormányzati rendeltbe foglalt támogatások. 

Részletes indokolás 

Az 1–5. §-hoz  

A rendelettervezett e paragrafusai rendezik, hogy az idevágó Európai Uniós közösségi 
jogrendszeren belül mely támogatási keretek közé tartozik ez a helyi jogszabály. 

A 6. §-hoz és a 7. §-hoz  

Itt kerülnek pontosításra az igényelhető támogatások, illetve rendeződnek egy rendszerbe a 
korábban két külön önkormányzati rendeltbe foglalt támogatások. 

A 8–17. §-hoz  

Szintén a közösségi jogszabályok alapelvárásait betartva rendezik e szabályok az eljárásrendet, a 
szerződéskötést és annak a végrehajtását, az támogatói ellenőrzések rendjét, valamint a 
szerződésszegésre vonatkozó intézkedéseket 
 
 
Polics József: Köszönöm szépen a kollégák munkáját. 2010-ben, decemberében első dolgunk volt, 
hogy a munkahelyteremtéssel, megőrzéssel kapcsolatos rendeletet alkossunk. Több változáson 
ment keresztül időközben is a rendelet, most pedig a kettőből lett egy, 
 
 

8. sz. napirend 
 

Komló, Kossuth L. utca 103.sz. alatti ingatlan tulajdoni lapjáról az „egészségügyi célvagyon” 
bejegyzés törlése 
Előadó: Polics József polgármester  
 
Polics József: Ez a dr. Fledrich János-féle gyermekorvosi rendelőt jelenti. Az előterjesztést a Jogi, 
ügyrendi és közbeszerzési bizottság tárgyalta és elfogadásra javasolja. Van-e frakcióvélemény, 
kérdés, hozzászólási igény? Nem látok. 
 
Kérdés, vélemény, hozzászólási igény nem volt. 
 
A polgármester szavazásra bocsátotta a határozati javaslatot, melyet a Képviselő-testület 7 igen 
szavazattal, egyhangúlag elfogadott és az alábbi határozatot hozta:  
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68/2024. (VI.26.) sz. határozat 
 

Komló, Kossuth Lajos u. 103. sz. alatti ingatlan tulajdoni lapjáról az „egészségügyi 
célvagyon” bejegyzés törlése 

 
A Képviselő-testület – a polgármester előterjesztésében, a Jogi, Ügyrendi és Közbeszerzési 
Bizottság véleményének figyelembevételével - megtárgyalta a Komló, Kossuth L. u. 103. sz. alatti 
ingatlan tulajdoni lapjáról az „egészségügyi célvagyon” bejegyzés törlése tárgyú előterjesztést és 
az alábbi határozatot hozza: 
 
1. A Képviselő-testület hozzájárul, hogy a Komló, Kossuth L. u. 103 sz. alatti 3605/1 hrsz.-ú 

ingatlan, a rajta álló 3605/1/A hrsz.-ú társasház, valamint a társasházban lévő valamennyi 
egyéb önálló ingatlan tulajdoni lapjáról – a tulajdonosok kérése esetén – az egészségügyi 
célvagyon jelleg törlésre kerüljön. 
 

2. A Képviselő-testület jóváhagyja a jelen határozat 1. sz. mellékletét képező törlési engedélyt. 
 

3. A Képviselő-testület utasítja a jegyzőt, hogy a társasházban lévő ingatlanok tulajdonosait 
tájékoztassa a döntésről. 
 

4. A törléssel kapcsolatban felmerülő valamennyi költség az ingatlantulajdonosokat terheli. 
 

5. A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a törlési engedélyek aláírására. 
 

Határid ő: folyamatos 
Felelős: Polics József polgármester 

  dr. Vaskó Ernő címzetes főjegyző 
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1. sz. melléklet  
 

TÖRLÉSI ENGEDÉLY 
 

Alulírott Polics József polgármester Komló Város Önkormányzat (7300 Komló, Városház tér 3., 
KSH: 15724100-8411-321-02; törzsszám: 724100; adószám: 15724100-2-02; ) nevében az alábbi 
nyilatkozatot teszem:  

 
1. Komló Város Önkormányzata és ………………..…………….. (szül.: 

……………….………..., anyja neve: ……………………………., lakcíme: 
…………………………..) között ……….…………. napján adás-vételi szerződés jött létre a 
Komló, Kossuth L. u. 103. sz. alatt található 3605/1/A/….. hrsz.-ú, ……… m2 alapterületű 
„……………………….” megjelölésű ingatlan és a közös tulajdonból hozzá tartozó közös 
tulajdoni hányad adás-vétele tárgyában.  
 

2. Az ingatlan egészségügyi célvagyon, mely tény az ingatlan tulajdoni lapján bejegyzésre került.  
  
 

3. A Képviselő-testület ……./2024. (…….) számú határozatával kapott felhatalmazás alapján 
Komló Város Önkormányzat nevében jelen okirat aláírásával feltétlen és visszavonhatatlan 
hozzájárulásomat adom, hogy a Komló, Kossuth L. u. 103. sz. alatt található 3605/1 hrsz.-ú 
ingatlan, a rajta lévő 3605/1/A hrsz.-ú társasház, valamint a 3605/1/A/….. hrsz.-ú 
„……………….” megjelölésű ingatlan tulajdoni lapjára bejegyzett egészségügyi célvagyon 
jelleg törlésre kerüljön .  

 
 
 

Komló, ………….…………..  
 Polics József  
 polgármester 
 
 
 
Ellenjegyzem: dr. …….. 
Komló, …….……………….. 
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9. sz. napirend 
 

Komló Térségi Családsegítő és Gyermekjóléti Szolgálat helyiség használatba adási kérelme 
Előadó: Polics József polgármester  
 
Polics József: Két bizottság tárgyalta, a Pénzügyi, ellenőrzési és gazdasági bizottság, valamint a 
Humán bizottság, mindkettő elfogadásra javasolja. Van-e frakcióvélemény, hozzászólási igény, 
bármi? 
 
Frakcióvélemény, kérdés, hozzászólási igény nem volt. 
 
A polgármester szavazásra bocsátotta a határozati javaslatot, melyet a Képviselő-testület 7 igen 
szavazattal, egyhangúlag elfogadott és az alábbi határozatot hozta:  
 

69/2024. (VI.26.) sz. határozat 
 

Komló Térségi Családsegítő és Gyermekjóléti Szolgálat helyiség használatba adási kérelme 
 

A Képviselő-testület – a polgármester előterjesztésében, a Pénzügyi ellenőrzési és gazdasági 
bizottság, valamint a Humán bizottság véleményének figyelembevételével - megtárgyalta a Komló 
Térségi Családsegítő és Gyermekjóléti Szolgálat helyiség használatba adási kérelméről szóló 
előterjesztést és az alábbi határozatot hozza: 
 

1. A Képviselő-testület tudomásul veszi, hogy a Pécsi Tankerületi Központ a Komló Város 
Önkormányzat tulajdonát képező, Kossuth Lajos u. 103. (volt SZTK rendelő) alatti, 
3605/1/A/6 hrsz-ú ingatlanból korábban megkötött megállapodás alapján használt 
31.,32.,33. számú, mindösszesen 47,51 m2 nagyságú helyiségeket 2024. június 1-től Komló 
Város Önkormányzat részére visszaadja.  

 
2. A Képviselő-testület felhatalmazza Komló Város Önkormányzat Városgondokságát, mint 

ingatlankezelőt, hogy az 1. pontban megjelölt ingatlanok vonatkozásában a Komló Térségi 
Családsegítő és Gyermekjóléti Szolgálattal a jelen előterjesztés 2. számú melléklete szerinti 
ingatlanhasználati szerződést 2024. június 1. napjáig visszamenő hatállyal megkösse.  

Határid ő: 2024. június 30. 
Felelős: Bareith Péter intézményvezető 
 

3. A Képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy a Pécsi Tankerületi Központtal 
egyeztetve készítse elő a 2016. év december hó 15. napján megkötött Komló Város 
Önkormányzat által működtetett köznevelési intézmény(ek) állami működtetésbe vételével 
összefüggő, a feladatellátáshoz kapcsolódó létszámátadásról, valamint a feladatellátáshoz 
kapcsolódó vagyon, jogok és kötelezettségek átadás-átvételéről szóló megállapodás 
felülvizsgálatát, szükség szerint új szerződés megkötését.  
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Határid ő: 2024. szeptember 30. 
Felelős: Polics József polgármester 

 
10. sz. napirend 

 
Zöldterületi karbantartás kapcsán a közbeszerzési eljárás indításának tudomásulvétele és 
fedezet biztosítása 
Előadó: Polics József polgármester  
 
Polics József. Tisztelettel köszöntöm Szabó Barnabást a Városgondnokság részéről. A Pénzügyi, 
ellenőrzési és gazdasági bizottság és a Jogi, ügyrendi és közbeszerzési bizottság tárgyalta és 
elfogadásra javasolja. Van-e frakcióvélemény, hozzászólási igény? 
 
Frakcióvélemény, kérdés, hozzászólási igény nem volt. 
 
A polgármester szavazásra bocsátotta a határozati javaslatot, melyet a Képviselő-testület 7 igen 
szavazattal, egyhangúlag elfogadott és az alábbi határozatot hozta:  
 

70/2024. (VI.26.) sz. határozat 
 

Zöldterületi karbantartás kapcsán a közbeszerzési eljárás indításának jóváhagyása és 
fedezet biztosítása 

 
A Képviselő-testület – a polgármester előterjesztésében, a Pénzügyi, Ellenőrzési és Gazdasági 
Bizottság, valamint a Jogi, Ügyrendi és Közbeszerzési Bizottság javaslatainak figyelembevételével 
– megtárgyalta a „Zöldterületi karbantartás kapcsán a közbeszerzési eljárás indításának 
jóváhagyása és fedezet biztosítása” című előterjesztést, és az alábbi határozatot hozza:   
 

1. A Képviselő-testület megismerte és tudomásul veszi a zöldterület karbantartáshoz 
szükséges járművek, mezőgazdasági gépek bérbevétele vonatkozó közbeszerzési eljárás 
megindítását a 2015. évi CXLIII. törvény 28. § (2) bekezdés a.) pontja alapján. 
 

2. A Képviselő-testület az igénybe vett szolgáltatás fedezetére Komló Város Önkormányzat 
Városgondokság intézmény 2025. évi költségvetésében legfeljebb 32.000.000.-Ft, 2026. 
évi költségvetésében legfeljebb 32.000.000.-Ft dologi előirányzatot biztosít. 
Utasítja a címzetes főjegyzőt, hogy a 2025. és 2026. évi költségvetési rendeletek 
összeállításakor az előirányzatok szerepeltetéséről gondoskodjon. 
 
Határid ő: 2025. február 15. és 2026. február 15. 
Felelős: dr. Vaskó Ernő címzetes főjegyző 
 

 
3. A Képviselő-testület utasítja az intézményvezetőt, hogy a határozatban foglalt feladatok 

végrehajtásáról gondoskodjon. 
 

Határid ő: 2024. július 31. 
Felelős: Bareith Péter intézményvezető 
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Polics József: Elindítottunk egy folyamatot a zöldterületi karbantartásban, próba jelleggel, aztán 
idén már egy kicsit határozottabban. Úgy látjuk, hogy beválik, és ennek a 2 éves intervallumának 
a közbeszerzéséhez biztosítunk fedezetet. 
 
A következő napirendi pontok egészen az eredeti számozás szerint 10-18-ig, ezek mind különböző 
gazdasági társaságoknak a beszámolói. Javaslom egyben tárgyalni és külön-külön szavazni róluk. 
Kérem, aki az egyben tárgyalással egyet ért, kézfeltartással jelezze!  
 
A Képviselő-testület kézfeltartásssal, 7 igen szavazattal, egyhangúlag elfogadta az eredetileg 10-
18. sz. napirendek egyben történő tárgyalását. 
Tekintettel arra, hogy az eredetileg 10-18. számú napirendek számozása a Csatlakozás a Zöld Busz 
Programhoz c. napirendi előre hozatala miatt módosult, így módosított 11-19. sz. napirendként 
kerülnek egyben tárgyalásra.   
 

11-19. sz. napirend 
 
Polics József: Tehát akkor indul a Habilitas-szal és bezáródik a Hivatallal. Van-e ezekhez a 
beszámolókhoz, bármelyikhez kérdés, hozzászólási igény? Gerencsér Ágnest illeti a szó. 
 
Gerencsér Ágnes: Köszönöm a szót Polgármester Úr! Tisztelt Testület! Én a Komlói Közös 
Önkormányzati Hivatal 2023. évi tevékenységéről szóló beszámolóhoz szeretnék hozzászólni 
elsősorban. Nagyon szépen köszönöm ezt a beszámolót, ezt élmény olvasni, nagyon részletes, 
nagyon jól összeszedett, hihetetlen még nekem is olvasni, hogy mennyire szerteágazó a munkájuk, 
amivel foglalkoznak nap mint nap. Bárki, aki betekintést szeretne az önkormányzat életébe, annak 
érdemes ezt elolvasni, mert nagyon részletesen foglal mindent magába. Szeretném megköszönni a 
hivatal összes dolgozójának a munkáját, mert hihetetlen, amit sokszor véghez tudnak vinni, ugyanis 
a beszámolóban is sajnos minden egyes résznél szerepel, hogy hatalmas fluktuációval küszködnek. 
Nyilván sajnos a versenyszférából adódó fizetések miatt, mert a versenyszféra nagyon sok kollégát. 
Ezzel hosszú távon biztos, hogy valamit kell kezdeni, ami tudom, hogy nem itt, helyben lesz 
megoldva, de ez egy idő után tarthatatlan lesz, mert lassan ki fog már örülni az az összes hivatal.  
Szerencsére még van, aki kitart és itt van, és ezt köszönjük szépen. Egy kérdésem lenne még ezzel 
kapcsolatban, a beszámolóval, hogy azt olvastam, hogy a közterület-felügyelők, ugye még tavaly  
ketten voltak, viszont úgy tudom, hogy idén már csak 1 fő van, mert a másik úr elment nyugdíjba. 
Tervezik-e a ennek a helynek a betöltését? Ugyanis, hát azért elég sok probléma van városszinten, 
ahogy képviselőtársam is említette az előbb, és tudom, hogy a rendőrök is elég kevesen vannak 
ahhoz, hogy folyamatosan járőrözzenek, és a közterület-felügyelőket is nagyon hiányolják sok 
helyen. Köszönöm szépen. 
 
Polics József: Köszönöm szépen. Van még egy kérdés, utána Jegyző Úr válaszol. Schalpha Anettet 
illeti a szó.  
 
Schalpha Anett: Köszönöm a szót. Nem igazán kérdés, inkább kiegészítést, bejelentést tennék a 
Kodály Zoltán Nemzetközi Gyermekkórus Fesztivál Alapítvány beszámolójához. Egy rendkívül 
örömteli hír ért a napokban a Kodály Iskola ifjú karnagya Lőrincz Ákos Csaba kért meg arra, hogy 
segítsünk megszervezni október 1-jén a Zene Világnapja kapcsán egy kórustalálkozót a 
Sportcsarnokban, amelyre olyan kórusokat hívnának elsősorban, akik a mi Kodály kórusunkkal is 
egy szinten vannak. Ő a megyében több város kórus karnagyával egyeztetett, és én azt ígértem 
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neki, hogy egyrészt a Kuratórium elé, másrészt a Testület elé fogom tárni, mert nagy örömmel 
segítenénk, hiszen az alapítvány ebben az évben elnyert egy NKA-s pályázatot és 650.000 forintot, 
amely összegből ezt a kórustalálkozót finanszírozni is tudnánk. Ez nyilván nem egy olyan 
nagyszabású gála rendezvény lenne, mint amit megszoktunk, viszont a gyermekeinknek gyakorlás 
szempontjából, hogy érezzék át a közösségi éneklés erejét, ebből a szempontból egy remek 
lehetőség lenne. Úgyhogy én arra kérek mindenkit, hogy aki ebben támogatni tud bennünket, az 
támogasson és segítsen ennek a megszervezésében, hogy újra Komlón a kórusmuzsika olyan 
szinten, mint ahogy Feri bácsi 95 éves születésnapja alkalmából is megszerveztük, valami hasonló 
módon vagy olyan szinten megvalósulhasson október 1-jén, a Zene Világnapján is. Köszönöm.  
 
Polics József: Köszönöm szépen. Van-e valakinek még kérdése, véleménye. Nem látom. Jegyző 
úrnak adom meg a szót. 
 
dr. Vaskó Ernő címzetes főjegyző: Tisztelt Képviselő-testület! Köszönöm szépen, hogy ilyen 
kedvesen szóltak hozzánk, és tényleg igyekszünk megfelelni a Testület, a város lakói elvárásainak. 
Azért azt el kell mondanom, hogy panaszra nincs különösebb okunk olyan szempontból, hogy azért 
a költségvetési, meg az egyéb helyzethez képest a mindenkori testület azért biztosítja azokat a 
feltételeket a részünkre, hogy sok hivatalhoz képest még azért versenyképesek tudunk lenni, 
hogyha a magánszférához képest nem is annyira,  
A közterület-felügyelőkkel kapcsolatos konkrét kérdésre most úgy tudok válaszolni, hogy 
tervezzük, igen a betöltését az üres helynek. Szeretnénk azért olyan személyt kiválasztani, - ugye 
ketten vannak csak a közterület felügyelőink -, aki hosszú távon is meg fog felelni az elvárásoknak. 
Jelenleg az 1 fő a rendőrökkel teljesít szolgálatot. Ahogy kapitány úr mondta azért ott is vannak 
létszám kapacitásbeli gondok, cserébe viszont a rendőrök segítenek nekünk abban, hogy olyan 
ügyekben is eljárnak, segítenek, amik alapvetően és elsősorban közterület-felügyelők feladatát 
képeznék. Reméljük, hogy találunk olyan személyt, aki megfelel az elvárásoknak. Azt azért el kell 
mondanom, - ezt mindig mondom -, hogy azért egy ekkora városban célszerűbb lenne egy kicsit 
nagyobb szervezettel ellátni ezeket a feladatokat. Már azt is tudom, hogy a 2 fővel se tudunk 
megfelelni annak a rendfenntartói feladatnak, amit ugye a közterület-felügyelet keretében tennünk 
kellene. Ez egy hosszabb koncepcionális döntés kérdése lesz majd. Sajnos jelenleg a pénzügyi meg 
egyéb lehetőségek nem állnak rendelkezésre. A 2 fővel próbáljuk majd betölteni ezt az egy helyet 
és ellátni a feladatot. Köszönöm szépen. 
 
Polics József: Köszönöm szépen. Van-e még kérdés, hozzászólási igény? 
 
Kérdés, vélemény, hozzászólási igény nem volt.  
 
A polgármester szavazásra bocsátotta a Komlói Habilitas Nonprofit Közhasznú Kft. taggyűlési 
határozatainak, valamint a 2023. évi beszámolójának és közhasznúsági jelentésének elfogadásával 
kapcsolatos határozati javaslatot, melyet a Képviselő-testület 7 igen szavazattal, egyhangúlag 
elfogadott és az alábbi határozatot hozta:  
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71/2024. (VI.26.) sz. határozat 

 
A Komló-Habilitas Nonprofit Kft. taggy űlési határozatainak, valamint a 2023. évi 

beszámolójának és közhasznúsági jelentésének elfogadása 
 
A Képviselő-testület – a polgármester előterjesztésében, és a Jogi, Ügyrendi és Közbeszerzési 
Bizottság véleményének figyelembevételével – megtárgyalta „A Komló-Habilitas Nonprofit 
Közhasznú Kft. taggyűlési határozatainak, valamint a 2023. évi beszámolójának és közhasznúsági 
jelentésének jóváhagyása” című előterjesztést és az alábbi határozatot hozza: 
 

1. A Képviselő-testület megismerte a Komló-Habilitas Nonprofit Közhasznú Kft. 2023. évi 
beszámolóját és mellékleteit, valamint a közhasznúsági jelentését és mellékleteit, 
amelyeket elfogad. 
 

2. A Képviselő-testület jóváhagyólag tudomásul veszi a társaság 2024. május 22-i taggyűlése 
által hozott 1-4/2024. (05.22) számú határozatokat és a polgármester döntéshozatal során 
leadott valamennyi szavazatát.  

 
3. A Képviselő-testület felkéri az ügyvezetést, hogy a társaság 2024. évi beszámolójáról, 

közhasznúsági jelentéséről és ezek mellékleteiről – azok megtárgyalása céljából – 
legkésőbb 2025. június 30. napjáig tájékoztassa a testületet. 

 
Határid ő: 2025. június 30. 
Felelős: Wágner László és Wágner Zita ügyvezetők 

 
 
Ezután a polgármester szavazásra bocsátotta a Baranyavíz Zrt. 2023. évi beszámolójának 
elfogadásával kapcsolatos határozati javaslatot, melyet a Képviselő-testület 7 igen szavazattal, 
egyhangúlag elfogadott és az alábbi határozatot hozta:  

 
72/2024. (VI.26.) sz. határozat 

 
A BARANYA-VÍZ Zrt. 2023. évi beszámolójának elfogadása 

 
A Képviselő-testület – a polgármester előterjesztésében, a Jogi, Ügyrendi és Közbeszerzési 
Bizottság véleménye alapján – megtárgyalta „A BARANYA-VÍZ Zrt. 2023. évi beszámolójának 
elfogadása” című előterjesztést, és az alábbi határozatot hozza: 
 

1. A Képviselő-testület megismerte a BARANYA-Víz Zrt. 2023. évi beszámolóját és 
mellékleteit, amelyeket jelen előterjesztés 1. és 2. sz. melléklete szerinti tartalommal elfogad. 
 

2. A Képviselő-testület megismerte és jelen előterjesztés 3. sz. melléklete szerinti tartalommal 
elfogadja a BARANYA-Víz Zrt. 2023. évi üzleti jelentését. 

 
Határid ő: 2024. június 26. 
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Felelős:  Polics József polgármester 
Ez követően a polgármester szavazásra bocsátotta a Komlói Tésztagyártó Start Szociális 
Szövetkezet 2023. évi beszámolójának, valamint a közgyűlési határozatainak jóváhagyásával 
kapcsolatos határozati javaslatot, melyet a Képviselő-testület 7 igen szavazattal, egyhangúlag 
elfogadott és az alábbi határozatot hozta:  
 

73/2024. (VI.26.) sz. határozat 
 

A Komlói Tésztagyártó Start Szociális Szövetkezet 2023. évi beszámolójának, valamint 
közgyűlési határozatainak jóváhagyása 

 
A Képviselő-testület – a polgármester előterjesztésében, valamint a Jogi, Ügyrendi és 
Közbeszerzési Bizottság véleménye alapján – megvitatta „A Komlói Tésztagyártó Szociális 
Szövetkezet 2023. évi beszámolója” tárgyú előterjesztést, és az alábbi határozatot hozza: 
 

1. A Képviselő-testület megismerte a Komlói Tésztagyártó Szociális Szövetkezet. 2023. évi 
beszámolóját és mellékleteit, amelyeket elfogad. 
 

2. A Képviselő-testület jóváhagyólag tudomásul veszi Komlói Tésztagyártó Szociális 
Szövetkezet 2024. május 23-án hozott 1-5/2024. (05.23) számú határozatokat és a 
polgármester döntéshozatal során leadott valamennyi szavazatát. Felhatalmazza a 
polgármestert arra, hogy a változásbejegyzési eljárás során szükséges nyilatkozatokat - 
beleértve az alapszabály esetleges módosításához való hozzájárulást – az önkormányzat 
képviseletében megtegye. 

 
3. A Képviselő-testület felkéri az Igazgatóságot, hogy a Szövetkezet 2024. évi beszámolójáról 

és mellékleteiről legkésőbb 2025. június 30. napjáig tájékoztassa a Képviselő-testületet. 
 
             Határidő: 2025. június 30. 
             Felelős:     Polics József polgármester 

                   Feuerstahler Terézia igazgatósági elnök 
 
 
 
Majd a polgármester szavazásra bocsátotta a Komlói Városgazdálkodási Nonporfit Zrt. 2023. évi 
beszámolójának jóváhagyásával kapcsolatos határozati javaslatot, melyet a Képviselő-testület 7 
igen szavazattal, egyhangúlag elfogadott és az alábbi határozatot hozta: 
 

74/2024. (VI.26.) sz. határozat 
 

A Komlói Városgazdálkodási Nonprofit Zrt. 2023. évi beszámolójának jóváhagyása 
 
A Képviselő-testület – a polgármester előterjesztésében, valamint a Jogi, Ügyrendi és 
Közbeszerzési Bizottság véleményének figyelembevételével – megtárgyalta „A Komlói 
Városgazdálkodási Nonprofit Zrt. 2023. évi beszámolójának jóváhagyása” című előterjesztést és 
az alábbi határozatot hozza: 
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1. A Képviselő-testület - mint a Komlói Városgazdálkodási Nonprofit Zrt. részvényeit 60,63 
%-ban tulajdonló Komlói Fűtőerőmű Zrt. kizárólagos tulajdonosának tulajdonosi jogait 
gyakorló testület - megismerte a Komlói Városgazdálkodási Nonprofit Zrt 2024. május 29. 
napján tartott közgyűléséről, valamint a 2023. évi beszámolóról és annak mellékleteiről 
szóló tájékoztatást, amelyeket elfogad.  
 

2. A Képviselő-testület megismerte a közgyűlés 1/2024. (05.29.) számú határozatát és 
jóváhagyólag tudomásul veszi a polgármester Komlói Fűtőerőmű Zrt. (és annak tulajdonos: 
Komló Város Önkormányzat) képviseletében leadott közgyűlési szavazatát. 
 

3. A Képviselő-testület felkéri a társaság ügyvezetését, hogy a társaság 2024. évi 
gazdálkodásról legkésőbb 2025. június 30. napjáig tájékoztassa a Képviselő-testületet. 

 
Határid ő: 2025. június 30. 
Felelős: Mayerhoff Attila cégvezető 

 
Ezután a polgármester szavazásra bocsátotta a Komlói Fűtőerőmű Zrt. beszámolójának 
jóváhagyása és az az igazgatósági elnök 2023. és 2024. évi prémiumfeladataival kapcsolatos 
döntések meghozatala tárgyú határozati javaslatot, melyet a Képviselő-testület 7 igen szavazattal, 
egyhangúlag elfogadott és az alábbi határozatot hozta:  
 

75/2024. (VI.26.) sz. határozat 
 
A Komlói Fűtőerőmű Zrt. 2023. évi beszámolójának jóváhagyása és az igazgatósági elnök 

2023. és 2024. évi prémiumfeladataival kapcsolatos döntések meghozatala  
 
A Képviselő-testület – a polgármester előterjesztésében, valamint a Jogi, Ügyrendi és 
Közbeszerzési Bizottság véleménye alapján – megtárgyalta a „Komlói Fűtőerőmű Zrt. 2023. évi 
beszámolójának jóváhagyása és az igazgatósági elnök 2023. és 2024. évi prémiumfeladatival 
kapcsolatos döntések meghozatala” című előterjesztést, és az alábbi határozatot hozza: 
 

1. Komló Város Önkormányzat, mint a Komlói Fűtőerőmű Zrt. egyedüli részvényese 
elfogadja a társaság 2023. évi beszámolóját, annak mellékleteit és az üzleti jelentést. A 
2023. évi beszámolóban foglalt adatokat az alábbiak szerint fogadja el: 

− A beszámoló a számvitelről szóló 2000. évi C. törvény előírásainak megfelel. 
− Az eszközök és források egyező mérlegfőösszege 2.735.048. ezer Ft; az adózott 

eredmény 5.457 ezer Ft.  
− Az adózott eredmény eredménytartalékba kerül. 

 
2. A Képviselő-testület egyetértőleg jóváhagyja a 3/2024. (V.29.) sz. Alapítói Határozatot.  

Felkéri a társaság ügyvezetését, hogy a társaság 2024. évi gazdálkodásáról legkésőbb 2025. 
június 30. napjáig tájékoztassa a Képviselő-testületet. 
 
Határid ő: 2025. június 30. 
Felelős: Mayerhoff Attila igazgatósági elnök 
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3. A Képviselő-testület elfogadja Mayerhoff Attila igazgatósági elnök 2023. évi 
prémiumfeladatainak végrehajtásáról szóló beszámolóját. Megállapítja, hogy az elnök 
részére kiírt 2023. évi prémiumfeladatok 100%-ban teljesültek, így a társaság igazgatósági 
elnökének 2023. évre kifizethető prémiumát - a Képviselő-testület 127/2023. (IX.28.) sz. 
határozata értelmében - a teljes prémiumkeret 100 %-ának megfelelő összegben határozza 
meg. 
A Képviselő-testület egyetértőleg jóváhagyja az Alapító igazgatósági elnök részére 
kifizethető prémium mértékéről szóló 2/2024. (V.29.) sz. határozatát. 
 

4. A Képviselő-testület 2024. évre vonatkozóan Mayerhoff Attila igazgatósági elnök részére 
az alábbi prémiumfeladatokat határozza meg:  
1. Üzletmenet-folytonossági terv elkészítése a biomassza fűtőműre vonatkozóan 

(prémiumkeret: 50%) 
2. Az NKT4 következő ciklusára (2026-2030) vonatkozó ingyenes kvótakiosztási kérelem 

és kapcsolódó dokumentumainak (NIMs, MMP) benyújtása (prémiumkeret:40%) 
3. A 2023. évi XXIII. törvény (kiberbiztonsági tanúsítás) implementálásának megkezdése 

(prémiumkeret: 10%) 
 

A Képviselő-testület felkéri az igazgatósági elnököt, hogy a kitűzött prémiumfeladatok 
teljesítéséről a 2024. évi beszámolóval egyidejűleg tájékoztassa a Képviselő-testületet. 
 

  Határidő: 2025. június havi képviselő-testületi ülés  
  Felelős:   Polics József polgármester 
      Mayerhoff Attila igazgatósági elnök 
 
Ezután a polgármester szavazásra bocsátotta a Komlói Bányász Sportkör Kft taggyűlési 
határozatainak és a 2023. évi beszámolójának elfogadásával kapcsolatos határozati javaslatot, 
melyet a Képviselő-testület 7 igen szavazattal, egyhangúlag elfogadott és az alábbi határozatot 
hozta:  
 

76/2024. (VI.26.) sz. határozat 
 

Komlói Bányász Sportkör Kft. taggyűlési határozatainak és a 2023. évi beszámolójának 
elfogadása 

 
A Képviselő-testület – a polgármester előterjesztése, és a Jogi, ügyrendi és közbeszerzési 
bizottság véleménye alapján – megtárgyalta „A Komlói Bányász Sportkör Kft. taggyűlési  
határozatainak és a 2023. évi beszámolójának elfogadása” című előterjesztést, és az alábbi 
határozatot hozza: 
 

1. A Képviselő-testület megismerte és elfogadja a Komlói Bányász Sportkör Kft. 2023. évi 
beszámolóját, egyúttal jóváhagyja a társaság 2024. május 24-én tartott taggyűlésén hozott 
1-2/2024. számú határozatait, valamint a polgármesternek a döntéshozatalok során leadott 
szavazatait. 

 
2. Felkéri az ügyvezetést, hogy a Komlói Bányász Sportkör Kft. a 2024. évi gazdálkodásáról 

legkésőbb 2025. június 30. napjáig adjon tájékoztatást a Képviselő-testület számára. 
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Határid ő: 2025. június 30. 
Felelős:  Polics József polgármester 
   Ordas Ivett ügyvezető  

 
 
Ezután a polgármester szavazásra bocsátotta a Kodály Zoltán Nemzetközi Gyermekkórus Fesztivál 
Alapítvány beszámolójával kapcsolatos határozati javaslatot, melyet a Képviselő-testület 7 igen 
szavazattal, egyhangúlag elfogadott és az alábbi határozatot hozta:  
 

77/2024. (VI.26.) sz. határozat 
 

Kodály Zoltán Nemzetközi Gyermekkórus Fesztivál Alapítvány 2023. évi beszámolójának 
jóváhagyása 

 
A Képviselő-testület – a polgármester előterjesztésében, valamint Jogi, Ügyrendi és Közbeszerzési 
Bizottság véleménye alapján – megtárgyalta a Kodály Zoltán Nemzetközi Gyermekkórus Fesztivál 
Alapítvány 2023. évi beszámolójának jóváhagyása tárgyú előterjesztést és az alábbi határozatot 
hozza: 

 
1. A Képviselő-testület megismerte és elfogadja a Kodály Zoltán Nemzetközi Gyermekkórus 

Fesztivál Alapítvány 2023. évi pénzügyi beszámolóját és közhasznúsági mellékletét.  

 

2. A Képviselő-testület felkéri a kuratóriumot, hogy az alapítvány 2024. évi munkájáról 2025. 
június 30. napjáig készítsen írásbeli tájékoztatót. 

 
Határid ő: 2025. június 30. 
Felelős: Polics József polgármester 

 
 
Majd a polgármester szavazásra bocsátotta a HegyhátMédia Kft. 2023. évi beszámolója az írott 
sajtó megjelentetésére és a honlap üzemeltetésére vonatkozóan tárgyú határozati javaslatot, melyet 
a Képviselő-testület 7 igen szavazattal, egyhangúlag elfogadott és az alábbi határozatot hozta: 
 

78/2024. (VI.26.) sz. határozat 
 

A Hegyhátmédia Kft. 2023. évi beszámolója az írott sajtó megjelentetésére és a honlap 
üzemeltetésére vonatkozóan 

 
A Képviselő-testület – a polgármester előterjesztésében, valamint a Humán Bizottság, valamint a 
Jogi, Ügyrendi és Közbeszerzési Bizottság véleménye alapján – megtárgyalta a „HegyhátMédia 
Kft. 2023. évi beszámolója az írott sajtó megjelentetésére és a honlap üzemeltetésére vonatkozóan” 
című előterjesztést, és az alábbi határozatot hozza: 
 

1. A Képviselő-testület megismerte a HegyhátMédia Kft., írott sajtó megjelentetésére és a 
honlap üzemeltetésére vonatkozó 2023. évi beszámolóját, melyet elfogad. 
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2. A Képviselő-testület utasítja a címzetes főjegyzőt, hogy döntésről a HegyhátMédia Kft.-t, 
mint Vállalkozót tájékoztassa. 
 
Határid ő:  2024. június 30.  
Felelős:  dr. Vaskó Ernő címzetes főjegyző 

 
 
Végül a polgármester szavazásra bocsátotta a Komlói Közös Önkormányzati Hivatal 2023 évi 
tevékenységéről szóló határozati javaslatot, melyet a Képviselő-testület 7 igen szavazattal 
egyhangúlag elfogadott és az alábbi határozatot hozta: 
 

79/2024. (VI.26.) sz. határozat 
 

Beszámoló a Komlói Közös Önkormányzati Hivatal 2023. évi tevékenységéről 
 
A Képviselő-testület – a címzetes főjegyző előterjesztésében, valamint a Jogi, Ügyrendi és 
Közbeszerzési Bizottság, a Pénzügyi, Ellenőrzési és Gazdasági Bizottság, és a Humán Bizottság 
véleménye alapján – megtárgyalta a „Beszámoló a Komlói Közös Önkormányzati Hivatal 2023. évi 
tevékenységéről”  tárgyú előterjesztést és az alábbi határozatot hozza: 
 

1. A Képviselő-testület megismerte a Komlói Közös Önkormányzati Hivatal 2023. évi 
tevékenységéről szóló beszámolóját, amelyet elfogad. 

 
Polics József. Én minden egységnek köszönöm a munkáját, akikről itt az elmúlt időszakban 
szavaztunk.  
 

20. sz. napirend 
 

A Dunántúli Regionális Vízmű Zrt. írásbeli határozathozatala során a polgármester által 
leadott szavazatok jóváhagyása 
Előadó: Polics József polgármester  
 
Polics József: A Jogi, ügyrendi és közbeszerzési bizottság tárgyalta és elfogadásra javasolja. Van-
e frakcióvélemény, kérdés, hozzászólási igény?  
 
Frakcióvélemény, kérdés, hozzászólási igény nem volt. 
 
A polgármester szavazásra bocsátotta a határozati javaslatot, melyet a Képviselő-testület 7 igen 
szavazattal, egyhangúlag elfogadott és az alábbi határozatot hozta:  
 

80/2024. (VI.26.) sz. határozat 
 

A Dunántúli Regionális Vízmű Zrt. írásbeli határozathozatala során a polgármester által 
leadott szavazatok jóváhagyása 

 
A Képviselő-testület – a polgármester előterjesztésében, valamint a Jogi, Ügyrendi és 
Közbeszerzési Bizottság véleményének figyelembevételével - megtárgyalta „A Dunántúli 
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Regionális Vízmű Zrt. írásbeli határozathozatala során a polgármester által leadott szavazatok 
jóváhagyása” című előterjesztést, és az alábbi határozatot hozza: 
 

1. A Képviselő-testület megismerte az előterjesztéshez mellékelt 1-11/2024. sz. közgyűlési 
határozati javaslatokat, amelyekre a polgármester írásbeli határozathozatal során - Komló 
Város Önkormányzat részvényes képviseletében - igenlő szavazatokat adott le.  
 

2. A Képviselő-testület utólag jóváhagyja az 1. pontban rögíztett írásbeli döntéshozatalok 
során a polgármester – Komló Város Önkormányzat nevében – leadott szavazatait.  

 
 Határidő: 2024. június 26.  
 Felelős: Polics József polgármester 
 
 
Polics József: A nyílt ülés napirendi pontjainak végére értünk. A következő 2 napirendi pont 
tárgyalása - mint ahogy a bevezetőben mondtam - zárt ülésen fog történni. Köszönöm mindenkinek 
a munkáját, a határozatképesség biztosítását. A nyílt ülést 17 óra 10 perckor bezárom 5 perc 
szünetet rendelek el. 
 
 

K.m.f.  
 

 dr. Vaskó Ernő           Polics József 
címzetes főjegyző     polgármester  


